

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား
သီလရှိခြင်းသည် အိုသည့်တိုင်အောင် ချမ်းသာ၏။ အခိုင်အမြဲတည်သော သဒ္ဓါတရား ရှိခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ အသိဉာဏ်ပညာကို ရခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကို မပြုခြင်း သည် ချမ်းသာ၏။
နာဂဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၃၃၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၃/၂၀၂၄) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဒေသအလိုက် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များ တိုးတက်အောင်ထုတ်လုပ်၍ ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပြီး ပိုလျှံသည်များကို ပြည်ပပို့ကုန်များအဖြစ် တင်ပို့နိုင်ရေးဆောင်ရွက်

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအားများ မြှင့်တက်လာမှသာ နိုင်ငံ၏ GDP လည်းတိုးတက်လာမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၃/၂၀၂၄)ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ကြပြီး နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက Video Conferencing ဖြင့်တက်ရောက်ကြသည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဆန်စပါးမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် Export Zone များ ဖော်ဆောင်ရေး အတွက် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၅



ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ခြင်းနှင့် ဆောလျင်စွာ ပြန်လည်ထူထောင်ပေး နိုင်ခြင်းတို့ဖြင့် မိုခါကိုဖြတ်ကျော်ခဲ့သည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်းပြုလုပ်နိုင်
စာမျက်နှာ » ၁၁

မြေး

ဗုဒ္ဓသာသနာတော်အဖွဲ့အစည်းများ နေလပမာထွန်းလင်း

၂၀၂၄ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားနှင့် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲအခမ်းအနားကို မတ်လ ၂၄ ရက်နေ့က နေပြည်တော် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ပရိဝုဏ်အတွင်း ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တက်ရောက်ကြည့်ညှိကာ သာသနာတော် ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကြို သည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ဆရာတော်ကြီး များ၊ ဂန္ထဝင်ပုဂ္ဂိုလ်တို့ ဝန်ဆောင်စာချာဆရာတော်များ၊ ဝိပဿနာဓုရပဋိပတ္တိဝန်ဆောင် ကမ္မဋ္ဌာန်းနည်းပြဆရာတော်များ၊ နယ်လှည့်ဓမ္မကထိက၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ သာသနာပြု ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကို ပစ္စည်းလေးပါးတို့ဖြင့် ထူးခြားစွာ ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းနေကြသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော် များကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ (လွတ်လပ်ရေးနေ့) တွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁/၂၀၂၄ ဖြင့် ဆက်ကပ်လှူဒါန်း အပ်နှင်းခဲ့သည်။

ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ပွဲတွင် ပြည်တွင်း/ပြည်ပမှ ဆရာတော်၊ သံဃာတော် ၄၂၁ ပါး၊ သီလရှင်ဆရာကြီး ၄၁ ပါးနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် ၄၇ ဦးတို့ကို နိုင်ငံတော်အဆင့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသော သာသနာတော် ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များကို နိုင်ငံတော် တစ်ဝန်းရှိ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးတွင် တစ်ပြိုင်တည်းကျင်းပ၍ ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်ကြရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဗုဒ္ဓသာသနာတော် အရောင်အဝါ နေလပမာ ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသဖြင့် များစွာဝမ်းမြောက်ပီတိဖြစ်ကြ ရပြီး သာဓုခေါ်ဆိုကြရမည် ဖြစ်သည်။

တိုင်းပြည်တစ်ပြည် သို့မဟုတ် လူမျိုးတစ်မျိုး၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဘာသာစကား၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို ကြည့်ရှုအကဲခတ်ပါက သက်ဆိုင်ရာဘာသာတရားများက ယင်းတိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးကို လွှမ်းမိုးထိန်းသိမ်းထားနိုင်သည်ကို တွေ့ရသည်။ မြန်မာတို့၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းများသည် ပရိယတ္တိ ဓမ္မကို အခြေခံသည်။ ပရိယတ္တိဓမ္မပျောက်သော် မြန်မာတို့၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဘာသာ စာပေ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများလည်း ပျောက်ပျက်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုအချက် ကို နိုင်ငံခြားဆောင်ရွက်သည့် မြန်မာပြည် ပရိယတ္တိစာမေးပွဲများကို နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးပြီး စာအောင်သံဃာတော်များ၊ စာချာစာသင်ဆရာတော်များ၊ ပဓာန နာယကဆရာတော် များအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။

လူဖြစ်စေ၊ ရှင်ရဟန်းဖြစ်စေ အစဉ်ထာဝရ အားထားကိုးစားရမည့်အရာမှာ မှန်ကန်တိကျသော အကျင့်ပဋိပတ် ဖြစ်သည်။ ယင်းပဋိပတ်ကား သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာဟူသော သိက္ခာသုံးရပ် ဖြစ်သည်။ ပဋိပတ်၏ အခြေခံ အကြောင်းရင်းသည် ပရိယတ်ဖြစ်၍ နောက်ဆုံးအကျိုးတရားကား မဂ်ဖိုလ်နိဗ္ဗာန်ဖြစ်သည်။ ထို အကျိုးတရားကို အကျင့်ပဋိပတ်ဖြင့်သာ ရရှိနိုင်ပေသည်။ ပဋိပတ်ကျင့်စဉ်ကို ကြိုးပမ်းအားထုတ်သူများသည် ပြုလုပ်အားထုတ်ခဲ့သည့် ပဋိပတ်လမ်းစဉ်ကို လူအများ လိုက်နာကျင့်ကြံလာအောင် ဆက်လက်ဟောပြောပြသနေသမျှ ပဋိပတ် ကျင့်စဉ် မကွယ်ပျောက်ဘဲ သာသနာတော်သည်လည်း သန့်ရှင်းစင်ကြယ် တည်တံ့ ပြန့်ပွားပြီး အစဉ်ရှင်သန်ထွန်းကားနေမည်ဖြစ်သည်။

သာသနာပြုလုပ်ငန်းဟူသည် မြတ်စွာဘုရား တရားတော်များကို ဟောပြော ခြင်း၊ ရေးသားခြင်း၊ သင်ပြပို့ချပေးခြင်းတို့ဖြစ်သည်။ အချုပ်အားဖြင့် အကုသိုလ် မှန်သမျှမပြုလုပ်ခြင်း၊ ကုသိုလ်ဟူသမျှ ပြုလုပ်ခြင်း၊ မိမိစိတ်ကို ဖြူစင်အောင်ထားခြင်း ဟူသော မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ အဆုံးအမများကို လူအများလိုက်နာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် သာသနာပြုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဗုဒ္ဓသာသနာကို မယုံကြည် သေးသူများ ယုံကြည်လာအောင်၊ ယုံကြည်ပြီးသူများ ပိုမိုယုံကြည်လာအောင် စွမ်းနိုင်သမျှ ဟောပြောရေးသားသင်ကြားကြကာ သာသနာပြုကြရသည်။ ထိုသို့ သာသနာပြုရာတွင် စွမ်းနိုင်ပါက ဗုဒ္ဓသာသနာ အရောက်အပေါက်နည်းသော နေရာ များအထိ သွားရောက်သာသနာပြုသင့်သည်။ ကိုယ်တိုင် သာသနာမပြုနိုင်သေးပါက တစ်နည်းနည်းဖြင့် သာသနာပြုနေကြသော ရဟန်းရှင်လူ ပုဂ္ဂိုလ်များကို အားပေး ထောက်ပံ့ချီးမြှောက်သင့်သည်။

ယခုအခါ ဗုဒ္ဓသာသနာတော်သုံးရပ် ရှင်သန်ထွန်းကားပြန့်ပွားအောင် ထူးကဲစွာ ကြိုးပမ်းအားထုတ်တော်မူကြသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များနှင့် ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကို ပစ္စည်းလေးပါးတို့ဖြင့် ထူးခြားစွာ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းနေကြသည့် လူပုဂ္ဂိုလ်များအား သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ချီးမြှင့်နိုင် ခြင်းကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဗုဒ္ဓသာသနာ အရောင်အဝါ နေလပလှိုင် ထွန်းလင်း တောက်ပလျက်ရှိပါကြောင်း။ ။

တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏အမျိုးသားရေး ရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေ ရိက္ခာဖူလုံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော် သားများအနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာဆိုသည့် တပ်မတော်၏လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက် မြှင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု နှစ်မှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုတို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ် ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု သုံးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု လေးမှုတို့ကို ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
 ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးသာဌေးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြ သော ဦးတင်ဟန်၊ ဒေါ်ခင်မေရီ၊ ဦးသောင်းနိုင်၊ ဒေါ်သင်းသင်းနွဲ့ တို့ပါဝင်သည့် အထူးအယူခံမှုရုံးသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁)၌ ရုံးထိုင်၍ ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှုအမှတ် ၈/၂၀၂၃ (မန္တလေး) နှင့် ၁၁/၂၀၂၃ (တနင်္သာရီ)၊ တရားမအထူးအယူခံမှု အမှတ် ၃၃/၂၀၂၃ (ဧရာဝတီ)၊ ၄၀/၂၀၂၃ (မွန်)၊ ၄၃/၂၀၂၃ (ရန်ကုန်)၊ ၅၀/၂၀၂၃ (ရန်ကုန်) နှင့် ၅၁/၂၀၂၃ (ရန်ကုန်) စုစုပေါင်း ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု နှစ်မှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှု တို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ်သည်။
 ထို့ပြင် ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှုအမှတ် ၉/၂၀၂၃ (စစ်ကိုင်း)၊ ၁၀/၂၀၂၃(စစ်ကိုင်း) နှင့် ၁၂/၂၀၂၃(ကချင်)၊ တရားမအထူးအယူခံမှုအမှတ် ၁၉/၂၀၂၂ (ဧရာဝတီ)၊ ၅၂/၂၀၂၃ (ကချင်)၊ ၃/၂၀၂၄ (မန္တလေး) နှင့် ၄/၂၀၂၄ (မန္တလေး) စုစုပေါင်း ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု သုံးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု လေးမှုတို့ကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၂၅-၃-၂၀၂၄				
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၄၀၀	၈,၄၀၀	၂,၃၄၅	၁၉,၆၉၈,၀၀၀
MTSH	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၄,၀၅၃	၁၁,၅၅၁,၀၅၀
MCB	၇,၇၀၀	၇,၇၀၀	၂၄၆	၁,၈၉၄,၂၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၄၅၀	၆၈၂	၉၈၉,၄၅၀
TMH	၂,၈၀၀	၂,၈၀၀	၀	၀
EFR	၁,၇၅၀	၁,၇၅၀	၃၇၀	၆၄၇,၅၀၀
AMATA	၄,၇၀၀	၄,၈၀၀	၄၇	၂၁၇,၄၀၀
MAEX	၁,၈၀၀	၁,၈၀၀	၁,၂၅၇	၂,၂၃၉,၆၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာခို့

မြေး

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉှ၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်ခင်ယုနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

MSME လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရုံသာမကဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ပါ တင်ပို့နိုင်သည့် အရည်အသွေးပြည့်မီသော အဆင့်မီထုတ်ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်သည်အထိ ဆောင်ရွက်ကြရန်လို

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အမျိုး သားစီမံကိန်းကော်မရှင် အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄)နှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဆိုင်ရာကော်မရှင် အစည်းအဝေးအမှတ် စဉ်(၁/၂၀၂၄)တို့ကို ယခင်အပတ်ကပြုလုပ် ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်နှင့် လာမည့်ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည် များကို ဆွေးနွေးပြောကြားရန်ဖြစ် ကြောင်း။

ပြီးခဲ့သည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ် ငန်းများ တိုးတက်စေရေးအတွက် မိမိ အနေဖြင့် တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ ဒေသအလိုက် စိုက်ပျိုးရေးထုတ် ကုန်များ တိုးတက်အောင်ထုတ်လုပ်၍ ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပြီး ပိုလျှံသည်များကို ပြည်ပပို့ကုန်များအဖြစ် တင်ပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ် ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များ တိုးမြှင့် ပို့ဆောင်နိုင်ရေးနှင့် လိုအပ်သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းနိုင်ရေး နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍ၌ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးသည် အဓိက အခန်းကဏ္ဍတွင်ပါဝင်ပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်း များကိုအခြေခံ၍ စက်မှုကဏ္ဍနှင့်ဝန်ဆောင် မှုကဏ္ဍများ တိုးတက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များရှိမှသာ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများလည်ပတ်နိုင်ပြီး ဘဏ် လုပ်ငန်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ပါ လည်ပတ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အခြေခံရှိပြီး ဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကိုဆောင် ရွက်နိုင်ရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နေ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအား များ မြင့်တက်လာမှသာ နိုင်ငံ၏ GDP လည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စိုက်ပျိုးရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပန်းတိုင် ရည်မှန်းချက်ပြည့်မီရေး စနစ်တကျ စိုက်ပျိုးပြီး အထွက်နှုန်းတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ အလားတူ သီးထပ်စွမ်းအားများ တိုးတက်စေရေး အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်ကာလအတွင်း ဒေသအချို့၌

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်မှုများ ဖြစ်ပေါ် ခဲ့သဖြင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုများထိခိုက်ခဲ့ ရပြီး ဒေသကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ထိခိုက် စေခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ဒေသအလိုက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ် သည့်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွား ရန်လိုကြောင်း။

မွေးမြူရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် လျော့နည်းကျဆင်းလာသည်ကို တွေ့ရ သဖြင့် ပြန်လည်တိုးတက်အောင်ဆောင် ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်မှသာ စက်မှုလုပ်ငန်း များနှင့် MSME လုပ်ငန်းများ တိုးတက်လာ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက် များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရုံသာမကဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ပါ တင်ပို့နိုင်သည့် အရည်အသွေးပြည့်မီသော အဆင့်မီထုတ် ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်သည်အထိ ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန များနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များအနေဖြင့် မိမိတို့အားပေး အပ်ထားသည့် တာဝန်များကိုကျေပွန် အောင် ထမ်းဆောင်ကြရန်လိုကြောင်း။

- ❖ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲများ ပြီးမြောက်ပြီဖြစ်ပြီး ကျောင်း အားလပ်ရက်ကာလသို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်သဖြင့် လူငယ်၊ လူရွယ်များပိတ်ရက်ကာလကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးချနိုင်စေ ရေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အစီအစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လို
- ❖ လူငယ်နှင့်ပတ်သက်သည့် သင်တန်းများ၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာကို တိုးမြှင့်လာစေပြီး အသိပညာ ပဟုသုတများ တိုးပွားလာစေနိုင်မည့်သင်တန်းများ၊ လှုပ်ရှားမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လို

ပြီးခဲ့သည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း တွေ့ကြုံခဲ့ရ သည့် အားနည်းချက်များကို သင်ခန်းစာ ဖော်ထုတ်၍ လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင် အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

ယခုအခါ ပူပြင်းခြောက်သွေ့သည့် နွေရာသီသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည့် အပြင် အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ပိုမို ပူပြင်းလာပြီး ရေအခက်အခဲများဖြစ်ပေါ် လာနိုင်ကြောင်း၊ ရေရှားပါးသည့် ဒေသ များတွင် ရေပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးနှင့်

- ❖ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍ၌ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးသည် အဓိကအခန်း ကဏ္ဍတွင်ပါဝင်ပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်းများကိုအခြေခံ၍ စက်မှုကဏ္ဍနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ကဏ္ဍများ တိုးတက်ခြင်းဖြစ်
- ❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များရှိမှသာ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ လည်ပတ်နိုင်ပြီး ဘဏ်လုပ်ငန်းများနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများပါ လည်ပတ်နိုင်မည်
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အခြေခံရှိပြီးဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကဏ္ဍကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကိုဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်
- ❖ မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍လည်း တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် လျော့နည်း ကျဆင်းလာသည်ကိုတွေ့ရသဖြင့် ပြန်လည်တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ရန်လို
- ❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတိုးတက်မှသာ စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် MSME လုပ်ငန်း များ တိုးတက်လာမည်

စိုက်ပျိုးရေးများ လုံလောက်စွာရရှိစေရေး ကြိုတင်တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ များအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရန်လိုကြောင်း။

ဘဏ္ဍာငွေနှင့်ပတ်သက်၍ မကြာမီ ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ လူငယ် နှင့်ပတ်သက်သည့် သင်တန်းများ၊ အမျိုး သားရေးစရိုက်လက္ခဏာကို တိုးမြှင့်လာ စေပြီး အသိပညာပဟုသုတများ တိုးပွား မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လို ကြောင်း၊ ထို့အတူ လာမည့်ကျောင်းဖွင့် ရာသီတွင် ကျောင်းများအားလုံးပညာ သင်ကြားရန် အဆင်သင့်ဖြစ်စေရေး၊ ကျောင်းဥပမာရပ်များ ကောင်းမွန်စေရေး အတွက်လည်း လိုအပ်သည်များကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိရန်လို ကြောင်းနှင့် လိုအပ်သည်များကို နိုင်ငံ တော်မှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့်ပညာသင်နှစ် ကာလအတွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအားလုံး စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး မိမိတို့အနေဖြင့် ဖော်ဆောင်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြော ကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက် ရောက်လာကြသည့်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် အထွေထွေဆွေးနွေးခြင်း အဖြစ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းက ဝါစေ့ဆီကြိတ်စက်နှင့် ဝါကြိတ်စက်များ ပြည်တွင်း၌ထုတ်လုပ် နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ဝါသီးနှံမှ တစ်ဆင့် စားသုံးဆီနှင့် အရည်အသွေးမီ ချည်မျှင်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးဆောင်ရွက် နေမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက တပ်ကုန်း မြို့၊ ပျဉ်းမနားမြို့နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီးတို့တွင် ဝါစိုက်တောင်သူများအား သွင်းအားစုများ ထောက်ပံ့ပေးရန်လိုအပ်မှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က အထွက်ကောင်း ဝါမျိုးကောင်းမျိုးသန့် များအား စနစ်တကျပြောင်းလဲစိုက်ပျိုး သွားမည့်အခြေအနေများကို လည်း ကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်နောင်က ပြည်ပအလုပ်အကိုင်

အကျိုးဆောင်အေဂျင်စီများ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်သို့ အခွန်ပေးသွင်းနေမှုနှင့် ၎င်း အေဂျင်စီများမှတစ်ဆင့် ပြည်ပသို့ အလုပ် သမားများစေလွှတ်ပေးနိုင်မှုအခြေအနေ နှင့် ပြည်ပရှိ မြန်မာလုပ်သားများထံမှ အခွန်ကောက်ခံရရှိမှု အခြေအနေတို့ကို လည်ကောင်း အသီးသီးဆွေးနွေးတင်ပြ ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က တင်ပြ ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ပြော ကြားရာတွင် ဝါကို မိုးနည်းသည့်နေရာ များတွင် အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဆိုလာဖြင့် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ် သည့် စနစ်ကိုအသုံးပြု၍ ဝါသီးနှံကို အခြေခံ သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ ဝါစိုက်ပျိုး ရာတွင် အရည်အသွေးမီဝါမျိုးများ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ဝါကုန်ကြမ်းအစား ဝါပွမ်းပို့ဆောင် နိုင်ပါက စီးပွားရေးအရ တွက်ခြေကိုက် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝါပွမ်းကိုတိုးတက် ထုတ်လုပ်ပြီး အဆင့်မီချည်ထည်များ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က တင်ပြ ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖြည့်စွက်ပြော ကြားရာတွင် ဝါကို မိုးနည်းသည့်နေရာ များတွင် အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဆိုလာဖြင့် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ် သည့် စနစ်ကိုအသုံးပြု၍ ဝါသီးနှံကို အခြေခံ သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ ဝါစိုက်ပျိုး ရာတွင် အရည်အသွေးမီဝါမျိုးများ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ဝါကုန်ကြမ်းအစား ဝါပွမ်းပို့ဆောင် နိုင်ပါက စီးပွားရေးအရ တွက်ခြေကိုက် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဝါပွမ်းကိုတိုးတက် ထုတ်လုပ်ပြီး အဆင့်မီချည်ထည်များ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာစာရေးထုံးနှင့်ပတ်သက်၍ စနစ်ကျ မှန်ကန်မှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရန်လို ကြောင်း၊ မိမိတို့စာပေအားထိန်းသိမ်းခြင်း ကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်နေရန် လိုကြောင်း၊ သတင်းလုံခြုံမှုအတွက် Cyber Security နှင့်ပတ်သက်ပြီး အမြဲ သတိပြုရန်လိုကြောင်း၊ မကြာမီကာလ အတွင်း မြန်မာ့ရိုးရာအတာသင်္ကြန်ကာလ သို့ ရောက်ရှိလာတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရိုးရာအစဉ်အလာနှင့်အညီ သင်္ကြန်ပွဲတော် ကို စိတ်အေးချမ်းသာစွာ ဆောင်ရွက်ရန်လို ကြောင်း ပြောကြားပြီး အစည်းအဝေး ကိုရပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

- ❖ ဝါကို မိုးနည်းသည့်နေရာများတွင် အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြ၊ ထို့ကြောင့် ဆိုလာဖြင့် လျှပ်စစ် ထုတ်လုပ်သည့် စနစ်ကိုအသုံးပြု၍ ဝါသီးနှံကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်
- ❖ ဝါစိုက်ပျိုးရာတွင် အရည်အသွေးမီဝါမျိုးများ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရန်လိုအပ်၊ ပြည်ပ သို့ ဝါကုန်ကြမ်းအစား ဝါပွမ်းပို့ဆောင်နိုင်ပါက စီးပွားရေးအရ တွက်ခြေကိုက်၊ ထို့ကြောင့် ဝါပွမ်းကိုတိုးတက်ထုတ်လုပ်ပြီး အဆင့်မီချည်ထည်များ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးမှ မျိုးဆက်သစ် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ “၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ” ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း လေ့ကျင်းရေးကွင်း(၁)၌ ကျင်းပသည်။



ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများက အားကစားသမားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရွတ်ဆိုကြသည်။
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းသိန်းဇံနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့သည် ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားအသင်းများမှ အားကစားသမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြပြီး အမျိုးသမီးအသက် ၂၅ နှစ်အောက် ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ မွန်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် ကရင်ပြည်နယ်အသင်းတို့၏ ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ဒွေး၊ ဦးရယ်

အောင်သိန်း၊ ဒေါက်တာမူထန်၊ ဒေါက်တာဘရွှေ၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

များ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက ခရစ်ကက်အားကစားနည်းကို လူငယ်လူရွယ်များ ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာစေရန်နှင့် ခရစ်ကက်အားကစားနည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရည်ရွယ်၍ ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့ခရစ်ကက်အားကစားအဆင့်အတန်းတိုးတက်မြှင့်တင်လာစေရေး အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ခရစ်ကက်အဖွဲ့ချုပ်နှင့်



အတူ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအားလုံးကလည်း အထူးအာရုံစိုက်ပြီး ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုပြိုင်ပွဲကိုပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အားကစားသမားမောင်/မယ်များသည် မိမိတို့၏ အစွမ်းအစ အရည်အသွေးများကို အစွမ်းကုန် ဖော်ထုတ်ပြသပြီး အားကစားသမား စိတ်ဓာတ်အပြည့်အဝဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြစေလိုကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲဝင်ဒိုင်လူကြီးများ အနေဖြင့်လည်း ဘက်လိုက်မှုကင်းရှင်းပြီး ပြိုင်ပွဲစည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများအတိုင်း တရားမျှတမှန်ကန်စွာ ဆုံးဖြတ်ပေးရန်လိုကြောင်း ပြောကြားပြီး “၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက် ပြိုင်ပွဲ” ကို

အဆိုပါ “၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ခရစ်ကက်ပြိုင်ပွဲ” ကို မတ် ၂၅ ရက်မှ ဧပြီ ၃ ရက်အထိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း လေ့ကျင်းရေးကွင်းများ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ခရစ်ကက်အားကစားနည်းကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် မည်သူမဆို အခမဲ့လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင်၌ နွေရာသီကွန်ပျူတာအခြေခံသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် မတ် ၂၅
ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွန်ပျူတာဝါသနာရှင်များအသင်းတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော နွေရာသီကွန်ပျူတာအခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာန(ဗဟန်း)၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆန်းဝင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးကွန်ပျူတာဝါသနာရှင်များအသင်းမှ ဦးဌေးလင်းက သင်တန်းတွင်ပို့ချမည့်ဘာသာရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ကွန်ပျူတာအခြေခံသင်တန်းသို့ အစိုးရရုံးများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကွန်ပျူတာပညာစိတ်ဝင်စားသူ ၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သင်တန်းတွင်ကွန်ပျူတာရုံးသုံး၊ Word၊ Excel၊ Power Point၊ Email၊ Internet အခြေခံအသုံးပြုနည်း၊ Software ထည့်နည်း၊ Font ထည့်နည်း၊ Graphic Design အခြေခံတို့ကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကာ သင်တန်းကာလမှာ တစ်လဖြစ်ပြီး အခမဲ့သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)



တက္ကသိုလ်များ၌ အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြုပါရဂူတန်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ အင်္ဂလိပ်စာပါမောက္ခ၊ တွဲဖက်ပါမောက္ခများနှင့် အွန်လိုင်းမှ တွေ့ဆုံကာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်တို့အပြင် မြစ်ကြီးနား၊ တောင်ကြီး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်၊ မကွေးတက္ကသိုလ်တို့တွင် အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြု ပါရဂူတန်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ရေးကိစ္စ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးက တက္ကသိုလ်များရှိ အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြု ဘွဲ့လွန်သင်တန်းများ သင်ကြားကြီးကြပ်ရန် ပါမောက္ခများ၊ ပါရဂူဘွဲ့ရများ လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တက္ကသိုလ်များတွင် အင်္ဂလိပ်စာပါရဂူဘွဲ့ရ ဆရာဦးရေ ၂၀ ရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိကာလတွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေးတက္ကသိုလ်



နှစ်ခုတွင်သာ အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြုပါရဂူတန်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်သဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် စတင်မည့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်မှစတင်ကာ မြစ်ကြီးနား၊ တောင်ကြီး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်၊ မကွေးတက္ကသိုလ်တို့တွင် ပါရဂူတန်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ခွင့်ပြုထားပါကြောင်း။

အရေအတွက်နှင့် လိုက်လျောညီထွေစွာ အရည်အသွေးရှိသော ပါရဂူဘွဲ့ရပညာတတ်များ ပေါ်ထွန်းစေရေးအတွက် အင်္ဂလိပ်စာပါရဂူကျမ်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီနှင့် ဘာသာရပ် သင်ကြားရေးအဖွဲ့တို့က ကြီးကြပ်ပေးရန်လည်း ညှိနှိုင်းစီစဉ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အင်္ဂလိပ်စာ ပါရဂူဘွဲ့ရ ပါမောက္ခချုပ်များ၊

ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များကလည်း အားဖြည့် စောင့်ရှောက်ပေးစေလိုပါကြောင်း မှာကြားသည်။
ယင်းနောက် အင်္ဂလိပ်စာပါရဂူဘွဲ့ရ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များ၊ ပါမောက္ခများက ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ တီဘီရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးကုသပေး

ကျိုက်ထို မတ် ၂၅
မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်၌ World TB Day အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တီဘီရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးကုသပေးခြင်းကို မတ် ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျိုက်ပေါလောမဲ့ရှင်ဘုရားဓမ္မာရုံ၌ ပြည်နယ် တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနနှင့် မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ Mobile X-ray Van ဖြင့် TB Mobile Team Activity ကို ဆောင်ရွက်ရာ ဓာတ်မှန်ရိုက်စစ်ဆေးသူပေါင်း ၁၉၇ ဦးရှိပြီး စုစုပေါင်း တီဘီလူနာ ၁၄ ဦးကို ရှာဖွေစစ်ဆေးကုသပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကျိုက်ထို(ပြန်/ဆက်)



သက်ရှိကမ္ဘာရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့

ဆန်စပါးမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် Export Zone များ ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

“ဆန်စပါးမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် Export Zone များ ဖော်ဆောင်ရေး အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ” ကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဦးစီးဌာန နဝရတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်နှင့် ဦးလှမိုး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ညီနောင် အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆန်စပါးပညာရှင်များ၊ မျိုးစေ့ကုမ္ပဏီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မျိုးစေ့ထုတ်တောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဝိုင်းဝန်းကြီးပမ်း

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်က တောင်သူ လယ်သမားများ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်း၏ အန္တရာယ်မှခွဲချက်ဖြစ်သည့် အကျိုးအမြတ်များများ ရရှိရေး၊ Export Zone များ တည်ထောင်ပြီး ပိုမို ခိုင်မာသည့် ပြည်ပဈေးကွက်များ ရရှိလာနိုင်ရေးနှင့် ကမ္ဘာဆန်တင်ပို့မှု အများဆုံးနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာ စေရေးအတွက် မိမိတို့အားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ကြရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင့်ထွန်းက ဆန်စပါးမျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် Export Zone များ ဖော်ဆောင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါး အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမင်းအောင်က ဒေသတွင်းနိုင်ငံ များ၏ ဆန်တင်ပို့မှုနှင့် ဈေးကွက်အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတကာတွင် မြန်မာ့ဆန်ဈေးကွက် ထိုးဖောက် နိုင်ရေးအတွက် သီးနှံအရည်အသွေးနှင့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့်သုံးစွဲစိုက်ပျိုးရန်လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေး တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာကြသည့်



လုပ်ငန်းရှင်များ၊ တောင်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်ပသို့ ဆန်တင်ပို့ရောင်းချခြင်း အတွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် ရွေးထုတ်ခြင်းကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် လေ့လာဆောင်ရွက်ရန်၊ တကွတပြားဖြစ်နေသည့် မျိုးစေ့ထုတ်သူများကို ပြန်လည်စုစည်းရန်၊ ပန်းတိုင် အထွက် ရည်မှန်းချက်နှင့် ဆန်တင်ပို့ခြင်းအတွက် အကျိုးများနိုင်မည့် အထွက်ကောင်းစပ်မျိုး Hybrid Rice စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကို စဉ်းစားပေးနိုင်ရေး၊ ဆန်စပါးအထူးပြုကုမ္ပဏီများ၊ ဆန်တင်ပို့ရောင်းချ သူများကို မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်က ဦးဆောင်၍ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးတွင် တောင်သူများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ၊ ဆန်စပါးအထူးပြုကုမ္ပဏီများ က စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနှင့် တင်ပို့ရောင်းချမှု ဟန်ချက်ညီဖြစ်စေရန် လိုအပ်သော အမျိုးအစား အလိုက် စိုက်ပျိုးရေးအုပ်စုများကို တွက်ချက်

ပြီး Export Zone များ သတ်မှတ်ရန်၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများ အတွက် ထိုက်သင့်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရရှိရေး၊ မျိုးစေ့အခြောက်ခံခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ထုပ်ပိုးခြင်း အပါအဝင် လုပ်ငန်းရှင်များ၏ အရင်းအနှီးချေးငွေ ရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ မျိုးစေ့ထုတ်တောင်သူများ အား နိုင်ငံတော်ပေးမြှုပ်နှံငွေဖြင့် အရန်ပုံငွေစီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ပေးရန်၊ တောင်သူကြီးများအတွက် ကန်ထရိုက် လယ်ယာစနစ် အထူးချေးငွေနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ တောင်သူနှင့် ဆန်စပါး ကုမ္ပဏီများကြား မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း သတင်း အချက်အလက် ရရှိမှုကောင်းမွန်စွာ စီးဆင်းရန်၊ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်း ပိုမိုတွင်ကျယ်လာစေရေးအတွက် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်းလိုအပ်ချက်ကို တောင်သူများ စနစ်တကျ အသုံးပြုနိုင်ရေး တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယပိုင်း အစီအစဉ်တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က စပါးမျိုးအမည် များကို ဒေသအလိုက် အခေါ်အဝေါ်အမျိုးမျိုးသုံးစွဲ နေမှုကို ပြန်လည်စိစစ်ပြီး မျိုးဗီဇကို အခြေခံသည့် မျိုးအမည်ကို တစ်ပြေးညီသုံးစွဲနိုင်ရေး ဆက်လက် ကြိုးပမ်းသွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လယ်ယာမြေများ တွင် ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ အခြားနည်းပြောင်းလဲသုံးစွဲ မှုများ မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် အသုံးပြုရန်လိုအပ်ချက် ရှိပါက တည်ဆဲလယ်ယာမြေဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံရန် လိုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များ၊ လုပ်ငန်း ရှင်များအားလုံးက ညီညွတ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး က စက်မှုလုပ်ငန်းများဖွံ့ဖြိုးလာရေးအတွက် အခြေခံ ကုန်ကြမ်းလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရန် တောင်သူလယ်သမားများ လုပ်ငန်းရှင်များ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုငွေကြေးလိုအပ် ချက်သည် အလွန်အရေးပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းတူ၊ စိတ်တူ၊ သဘောတူ၊ ဆန္ဒတူညီသူများစုဖွဲ့ပြီး သမဝါယမအသင်းအဖြစ် လုပ်ကိုင်မည်ဆိုပါက သမဝါယမ ချေးငွေရရှိနိုင်မှုအခွင့်အလမ်းများရှိပါ ကြောင်းနှင့် မျိုးစေ့ထုတ်သမဝါယမအသင်း၊ လယ်ယာကုန်ထုတ်ဝန်ဆောင်မှု သမဝါယမအသင်း များအဖြစ် တည်ထောင်လုပ်ကိုင်လိုပါက ဥပဒေ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကူညီဆောင်ရွက် ပေးသွားမည်ဖြစ်၍ စုပေါင်း ကြိုးပမ်းကြစေလို ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များနှင့် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာကြသူများသည် မျိုးစေ့ထုတ်ကုမ္ပဏီများ၏ မျိုးစေ့ကုန်များ၊ ဆန် နှင့် ထမင်းကုန်များကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး လယ်ဝေးမြို့နယ် အောင်သာကျေးရွာ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအဆောက်အအုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

(၇၉)နှစ်မြောက် တစ်မတော် နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသော အားဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် အောင်သာကျေးရွာ ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်း အိမ်ရာအဆောက်အအုံ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်း တွင် အဆိုပါကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အေးထွန်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန် ရှိသူများ၊ နေပြည်တော်ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံပြည်သူ များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ အောင်သာကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ အဆောက်အအုံများကို



နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာ အေးထွန်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင် ဦးဇေယျာလင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ မြင့်မြင့်သန်းနှင့် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ သန်းနိုင်စိုးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး

ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းအား အမွှေး နံ့သာရည်ဖြင့် ပတ်ဖျန်းပေးကာ ဆေးခန်းအတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ဒေသခံပြည်သူ များအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာ နေထိုင်စားသောက် ရေး၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ပဏာမကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ

ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ဒေသအတွင်း၌ ရှိသည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခြေခံ အဆောက်အအုံများကို ဝိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အေးထွန်းက အောင်သာ ကျေးလက်ကျန်းမာ

ရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒေသခံ ပြည်သူတစ်ဦးက အောင်သာ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ဖွင့်လှစ်ရ ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကျေးဇူးတင် စကား ပြန်လည်ပြောကြား သည်။ ဆက်လက်၍ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူ များသည် လယ်ဝေးမြို့နယ် ရက်ကန်းစင်တောင်တော် ဓမ္မ ပါလကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ တေဇိန္ဒအား သွားရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညိပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး ဇေယျာ သီရိခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည် တော်တွင်သဘာဝဘေးအန္တရာယ် များ ကျရောက်လာပါက ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် အတွက်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုသရုပ် ပြအခမ်းအနားကို တက်ရောက်

ပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ က အမှာစကား ပြောကြား သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် နေပြည်တော် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု အတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး နေပြည်တော် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု သရုပ်ပြသ ခြင်းကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ရာဇဌာနီ လမ်းဘေး ဝဲ/ယာ တစ်လျှောက်နှင့် ပင်လောင်း လမ်းဘေး ဝဲ/ယာတစ်လျှောက် တွင် နွေသီးနှံစိုက်ပျိုးမည့် တောင်သူများက နွေသီးနှံစိုက်ပျိုး ရန်အတွက် မြေယာပြုပြင်ထားမှု အခြေအနေများနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ခဲ့ခြင်းနှင့် ဆောလျင်စွာ ပြန်လည်ထူထောင်ပေးနိုင်ခြင်းတို့ဖြင့် မိုခါကိုဖြတ်ကျော်ခဲ့သည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်

၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် မိုခါ (MOCHA) ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းသည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မှ စစ်တွေမြို့အနီး ကုန်းတွင်းပိုင်းဆီသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် မုန်တိုင်းဟူသည် မစိမ်းသော်လည်း အလွန်အလွန်အားကောင်းသည့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းအဖြစ် တစ်နာရီ လေတိုက်နှုန်း မိုင် ၁၃၀ ကျော်ဖြင့် ဝင်ရောက်မှုသည် ဖြစ်တောင့်ဖြစ်ခဲ ကဆိုးလှသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ပင်ဖြစ်သည်။

သျှင်မေ

မုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများစွာ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး စုစုပေါင်းပျက်စီးမှု၏ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိ သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း စစ်တွေ မြို့နယ်မှာ မုန်တိုင်းဒဏ် အခံစားရဆုံး ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဒုတိယအများဆုံး ထိခိုက်ခံစားရ သည့် မြို့နယ်မှာ စစ်တွေမြို့၏ အနောက် မြောက်ယွန်းယွန်း ၃၇ မိုင်သာ ကွာဝေး သည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ် ဖြစ်ပါသည်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် လျှပ်စစ်ဓားကြိုးများကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် လျှပ်စစ်ဓားကြိုးများ ပြန်လည်သွယ်တန်းထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ရသေ့တောင်မြို့နယ်သည် မြေပြန့်၊ တောင်တန်း၊ မြစ်ချောင်းတို့ဖြင့် သမမျှတ စွာ တည်ရှိပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ကို အဓိကလုပ်ကိုင်ကြသည်။ ကုန်းလမ်း၊ ရေလမ်းရှိသော်လည်း လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူချောမွေ့မှု အားနည်းနေသေးသည်။ မုန်တိုင်းကြောင့် ရေငန်ဝင်ရောက်မှုဒဏ်ကို ခံစားရသည့် ကျေးရွာများရှိသကဲ့သို့ လူနေအိမ်များ၊ ပညာရေးအဆောက်အအုံများ၊ လယ်ယာ မြေများ၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ လမ်းတံတား များနှင့် လျှပ်စစ်ပေးဝေရေးလုပ်ငန်း၊ သောက်သုံးရေ အခက်အခဲများ အစရှိ သည့် ကဏ္ဍအများအပြားတွင် ဆုံးရှုံး အထိနာ အခက်အခဲကြုံခဲ့ရသည်။ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမှာ ကျပ် ၁၇၀ ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး မုန်တိုင်း ကြောင့် ပျက်စီးမှုအားလုံး၏ ၃၃ ရာခိုင် နှုန်းပင် ရှိခဲ့သည်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များတွင် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



မိုခါ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း ဝင်ရောက် သည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၃၀၀၀၀ ကျော်တို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး လူဦးရေ ၁၄၀၀၀၀ ကျော် မုန်တိုင်းဒဏ် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်။ မုန်တိုင်းအပြီး

ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း မုန်တိုင်း ကြောင့် အမျိုးသား ၁၄ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၂၃ ဦးခန့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ဆောလျင်စွာသတိပေးခဲ့ နိုင်င်တော်အစိုးရသည် မြန်မာ့ ကမ်းရိုးတန်းသို့ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ရန်

ဖြစ်နိုင်ခြေ မြင့်တက်လာစဉ်မှစ၍ မုန်တိုင်း သတိပေးချက်များကို စောနိုင်သမျှ ဆောလျင်စွာ ကြိုတင်၍ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ သည့်အပြင် မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွားနိုင်သည့် ဒေသများသို့ အရေးပေါ်ပေးပို့နိုင်ရန် တပ်မတော်သား များ၏ အကူအညီကိုရယူကာ အရန်ဆန်

များ ဒေသအလိုက် ကြိုတင်စုဆောင်းခြင်း၊ စားရေရိက္ခာနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ၊ အမိုးသွပ်များ ကြိုတင်စုဆောင်းထားရှိ ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် တပ်မတော် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့များ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ခြင်း၊ တပ်မတော်ပင်လယ်သွားဆေးရုံ

ရေယာဉ်များ အသင့်ပြင်ထားခြင်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ အချိန်မီ ပို့ဆောင်နိုင်ရေး ကြိုတင်တွက်ချက် ထားရှိခြင်းနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများ၊ အရေးပေါ်သုံးပစ္စည်းများ၊ စားရေရိက္ခာများကို လျင်မြန်စွာ ပို့ဆောင် နိုင်ရန် စာမျက်နှာ ၇ သို့ >>>



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ရသေ့တောင်) ကျောင်းဆောင်ကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ရသေ့တောင်) ကျောင်းဆောင် ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင် မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မြို့မဈေး ပျက်စီးသွားသည်ကို တွေ့ရ စဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင် မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီး သွားသည့် မြို့မဈေး ပြန်လည်ပြုပြင် ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။





ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အလက(ခွဲ)-အောက်ကျောင်းဆောင်၊ အဆောင်(၁)ကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အလက(ခွဲ)-အောက်ကျောင်းဆောင်၊ အဆောင်(၁) ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် စေတီပြင် တိုက်နယ်ဆေးရုံကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် စေတီပြင်တိုက်နယ်ဆေးရုံ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ခွဲ)-ဖြူချောင်း၊ အဆောင်(၁)ကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ခွဲ)-ဖြူချောင်း၊ အဆောင်(၁) ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» စာမျက်နှာ ၆ မှ
လေယာဉ်ပေါ်အသင့်၊ ရေယာဉ်ပေါ်အသင့်၊
ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်အသင့်၊ မော်တော်ယာဉ်
ပေါ်အသင့် အနေအထားတို့ဖြင့် ကြိုတင်
ပြင်ဆင်ထားခဲ့သည်။
ရသေ့တောင်မြို့နယ်မှာ မုန်တိုင်း
ဖြတ်ကျော်ရာ လမ်းကြောင်းပေါ်တွင်
ရောက်ရှိနေခဲ့သည့်အတွက် မုန်တိုင်း၏
ဒဏ်ကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော်လည်း
ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ တင်ကြိုရောက်ရှိ
နေခြင်း၊ မုန်တိုင်းအန္တရာယ်ကာကွယ်နိုင်
မည့် ဘေးကင်းရာစုရပ်များသို့ အမြန်
ပို့ဆောင်နိုင်ခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်
စားရေရိက္ခာများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထား
နိုင်ခဲ့မှုများကြောင့် အင်အားပြင်း
ဆိုင်ကလုန်း၏ အစွမ်းကုန်ဖျက်ဆီးမည့်
အန္တရာယ်က လျော့ပါးခဲ့ပြီး အဖိတ်အစဉ်
အနည်းငယ်သာ ကြုံရသည်။ သို့တိုင်
ပျက်စီးမှုများကား အတော်ပင်များလှ
သည်။
**မိုခါမုန်တိုင်း ဒုတိယပျက်စီးမှု
အများဆုံးမြို့နယ်
ရသေ့တောင်မြို့နယ်သည် မုန်တိုင်း**

ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ဒုတိယ
အများဆုံးမြို့နယ်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက်
ကျန်းမာရေးဌာနပေါင်း ၄၁ ခုနှင့် ဆေးရုံ၊
ဆေးခန်း ၃၃ ခု၊ လူနေအိမ် အဆောက်
အအုံ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပျက်စီးခြင်း
၁၁၆၅ လုံးနှင့် အလုံးစုံပျက်စီးခြင်း
၁၅၈၉၉ လုံး၊ ဌာနဆိုင်ရာရုံးပေါင်း ၂၇ ရုံး၊
မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းကျောင်း ၁၃၆
ကျောင်း၊ အထက်တန်းကျောင်း ၂၇
ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၅
ကျောင်းတို့ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်
ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် ရေငန်ဝင်ရောက်
မှု၊ ရေတွင်း ၁၀ ခုနှင့် ရေကန် ၃၅ ကန်
ပျက်စီးမှု၊ တာဝါတိုင် နှစ်တိုင် ပျက်စီးမှု၊
သောက်သုံးရေရရှိမှုနှင့် ဆက်သွယ်ရေး
ပြတ်တောက်မှုစသည့် အခက်အခဲများနှင့်
ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် မြို့နယ်တစ်ခုလည်း
ဖြစ်ပါသည်။
မိုခါမုန်တိုင်းမှာ အားအလွန်ပြင်းထန်
သဖြင့် တစ်မြို့နယ်လုံးနီးပါး ထိခိုက်ခံစား
ရသည်။ ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင် ၆၆
ကေစီအေ မဟာဓာတ်အားလိုင်း ခုနစ်တိုင်
နှင့် သူညီ ဒဿမ ၄ ကေစီအေ မီးတိုင်များ

ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ဓာတ်တိုင်စုစုပေါင်း
၁၅၆၁ တိုင်ခန့် ပြိုလဲခဲ့ပြီး ထရန်စမော်မာ
များ ပြိုပျက်ခြင်း၊ ဓာတ်ကြိုးလိုင်းများ
ပြတ်တောက်ခြင်းတို့လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့
သည်။ ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ
ရပ်ကွက် လေးခုနှင့် ကျေးရွာ ၄၈ ရွာ
အတွင်း ၁၁ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၇၀
ဒဿမ ၅၆ မိုင်အနက် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်၊
၄၀၀ မီ ဓာတ်အားလိုင်း ၆၄ ဒဿမ ၇၉
မိုင်ရှိသည့်အနက် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်နှင့်
၁၁/ ၀ ဒဿမ ၄ ကေစီ ၉၂ လုံးရှိသည့်
အနက် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်မှာ မုန်တိုင်း
ကြောင့် ပျက်စီးရသည်။
မုန်တိုင်းအပြီး ရက်အနည်းငယ်
အကြာရသေ့တောင်မြို့နယ်ကျေးရွာများ
တွင် ပျက်စီးကျိုးပြတ်သွားသည့် မီးတိုင်
များ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်
ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ဓာတ်မီးတိုင်
၉၃ လုံးကို တင်ဆောင်လာသည့် ရေဘဝဲ
၄ ရေယာဉ်သည် ၄/လပြား ဆိပ်ကမ်းကို
ဆိုက်ရောက်သည်။ မြို့နယ်လျှပ်စစ်မျိုး
နှင့် ဝန်ထမ်းများက ကရိန်းကားများဖြင့်
မူစဲကျွန်းကျေးရွာသို့ သယ်ဆောင်ကြ

သည်။ ရွာသူရွာသားများ ဝမ်းသာပျော်ရွှင်
၍မဆုံးဘဲ အတူပူးပေါင်း၍ ကူညီကြ
သည်။ ဝိုင်းဝန်းကူညီခြင်းကြောင့် ဒေသ
မြန်မြန်ပြန်လည် နာလန်ထူလာခဲ့သည်။
မြို့နယ်အတွင်းရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုး
ရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍတွင်လည်း
လယ်ယာမြေ စုစုပေါင်း ၉၈၉ ဧက၊ စပါး
တင်းပေါင်း ၅၄၀၁၃ တင်းနှင့် ပုစွန်မွေးမြူ
ခြင်း ၆၀၉၁ ဒဿမ ၉၀ ဧကမှာ မုန်တိုင်း
ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခံရသည့်အပြင် ကျွဲ
၁၇၄၄ ကောင်၊ နွား ၄၀၆၁ ကောင်၊ ဝက်
၁၂၄၄ ကောင်တို့ အပါအဝင် တိရစ္ဆာန်
၉၇၇၅ ကောင်မှာ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့်
ပျောက်ဆုံးခြင်း၊ သေဆုံးခြင်းသို့ ရောက်ခဲ့
ရသည်။ စိုက်ပျိုးရေးသုံး လက်တွန်း
ထွန်စက်များ၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်း
များလည်း ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး ငါးဖမ်းကိရိယာ
များနှင့် ငါးဖမ်းလှေ ၁၈၉ စင်းခန့် ပျက်စီး
ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။
**အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍
ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစတင်**
နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြန်လည်
ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမို

ထိရောက်စွာ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက်
မုန်တိုင်းမစီမံတွင်ပင် တပ်မတော်အရာရှိ
ကြီးများကို ဒေသအလိုက် တာဝန်ပေးအပ်
ခဲ့ရာ ရသေ့တောင်မြို့နယ် ပြန်လည်
ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရန်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ
ဗိုလ်ချုပ်အောင်မျိုးထွန်းအား အနီးကပ်
ကြည့်ကြပ်စေရေး တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့
သည်။
နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်
အတူ တာဝန်ရှိသူများက ထိခိုက်ပျက်စီးမှု
အခြေအနေများနှင့် လိုအပ်ချက်များ၊
အရေးပေါ်ထောက်ပံ့ရေး ပစ္စည်းများအား
တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များ၊ လေယာဉ်
များနှင့် ပို့ဆောင်ခြင်း၊ ဒေသအလိုက်
ကြိုတင်စုဖွဲ့ထားသော ကူညီကယ်ဆယ်
ရေးတပ်ဖွဲ့များနှင့် အပျက်အစီးများ
ဖယ်ရှားခြင်း၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ခြင်း
လုပ်ငန်းများကို နှောင့်နှေးခြင်းမရှိ အချိန်
နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြင့်
မိုခါမုန်တိုင်း၏ နောက်ဆက်တွဲ အခက်
အခဲများစွာကို ပြန်လည်တွန်းလှန်နိုင်ခဲ့
ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာမျက်နှာ ၈ သို့ »»



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် တိုးချဲ့ဆောင်(ဂျပန်ဆောင်)ကို တွေ့ရစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် တိုးချဲ့ဆောင်(ဂျပန်ဆောင်) ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ခွဲ) ပြန်တော့ကုန်တန်း အဆောင်(၁)ကို တွေ့ရစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်၌ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အထက(ခွဲ) ပြန်တော့ကုန်တန်း အဆောင်(၁) ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» စာမျက်နှာ ၇ မှ

ဖြန့်ဝေပေးအပ်
ဗိုလ်ချုပ်အောင်မျိုးထွန်း ဦးဆောင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဝင်များက မေလ ၁၈ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ရသေ့တောင်မြို့ပေါ်ရှိ ယာယီခိုလှုံရေးစခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ သို့လည်းကောင်း၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် စားရေရိက္ခာ၊ အဝတ်အထည်နှင့် ထောက်ပံ့ကူညီရေးပစ္စည်းများဖြစ်သည့် အမိုးသွပ်၊ တာပေါလင်လိပ် စသည်တို့ကိုလည်းကောင်း ဖြန့်ဝေပေးအပ်နိုင်ခဲ့သည်။
ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မြို့ပေါ်နှင့် ကျေးရွာသောက်သုံးရေကန်အချို့တွင် ဆားငန်ရေ ဝင်ရောက်ခဲ့သဖြင့် သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ ရရှိနိုင်ရေးအတွက်

ရပ်ကွက်များအတွင်း ရေသန့်စင်ကားများဖြင့် သောက်သုံးရေဖြန့်ဝေခြင်း၊ ထို့ပြင် တစ်နာရီလျှင် ရေသန့်စင်စနစ် ၂၀၀ မှ ၃၀၀ အကြားသန့်စင်ပေးနိုင်သည့် ဆိုလာစနစ် ရေသန့်စင်စက် သုံးလုံး၊ တစ်နာရီလျှင် နှစ်ဂါလန်ခွဲမှ သုံးဂါလန်ခွဲ အကြား သန့်စင်ပေးနိုင်သည့် ရေသန့်စင်စက် အလုံး ၉၀ တို့ကို ရက်ပိုင်းဖြင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း တပ်ဆင်အသုံးပြုကာ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရန် ပြန်လည်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသခံတို့ မုန်တိုင်းနောက်ဆက်တွဲ ရောဂါဘယများမှ ကင်းဝေးခဲ့ရသည်။
မေလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၁၆ ဦးသည် ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်သို့ ကယ်ဆယ်ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ရောက်ရှိခဲ့ကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာအဖွဲ့များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ

နှင့် ပူးပေါင်း၍ နေအိမ်များ၊ ရုံးအဆောက်အအုံများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘုရားစေတီများနှင့် လမ်းများပေါ်သို့ လဲကျနေသည့် သစ်ပင်ပေါင်း ၁၇၀၀ ကျော်ကို Chain Saw များဖြင့် ရှင်းလင်းခြင်း၊ ဓာတ်တိုင်များနှင့် အခြားအပျက်အစီးများအား Engine Cutter များဖြင့် ဖြတ်တောက်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပျက်စီးသွားသည့် နေအိမ်အဆောက်အအုံ၊ လမ်း၊ တံတားများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ပြုပြင်ခြင်းများကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။
အခြေခံပညာ၌ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပညာသင်ယူ
ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းအပ်နှံမှုတွင် အခြေခံပညာရေးကဏ္ဍ၌ အပ်နှံသူ ၂၇၃၇ ဦးရှိခဲ့ကာ တက်ရောက်သူ ၂၆၄၀၀ ရှိခဲ့သဖြင့် အခြေခံပညာအဆင့် သင်ကြားပေးနိုင်မှု ၉၇ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းရှိခဲ့သည်။ ဆရာအင်အား ၁၇၉၃ ဦး၊ ကျောင်းစီမံအင်အား ၁၅၃ ဦးတို့ဖြင့်

သင်ကြားပြသ စီမံပေးလျက်ရှိသည်။ ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းပေါင်း ၂၇ ကျောင်း ရှိပြီး ၂၇ ကျောင်းစလုံးပင် မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော်လည်း ၆၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြန်မြန်ဆန်ဆန် အကောင်အထည်ဖော် မုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆက်သွယ်ရေးမိုဘိုင်းစနစ် ၁၂၃၃ ခုအနက် ၉၀၄ ခုမှာ ဆက်သွယ်မှု ပြတ်တောက်သွားရသည်။ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီးချိန် မေလ ၁၄ ရက်နေ့ မွန်လွဲပိုင်းမှစတင်ကာ Satellite Terminal (B2B) များကို ရသေ့တောင်မြို့ အပါအဝင် မြို့အသီးသီး၌ ပို့ဆောင်တပ်ဆင်ပြီး တစ်မြို့လျှင် ဖုန်းလိုင်း လေးလိုင်းဖြင့် မေလ ၁၄ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် စတင်အသုံးပြုနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် အတွက် သတင်းအချက်အလက်များ ပိုမိုရရှိစေပြီး ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ပိုမိုလွယ်ကူခဲ့ရသည်။ ရခိုင်

ပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ မိုဘိုင်းဆက်သွယ်ရေး တာဝါတိုင်များ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြင်ဆင်ပြီးမြောက်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသခံတို့အတွက် သတင်းအချက်အလက် ဆက်သွယ်ရေး အဆင်ပြေခဲ့ရသည်။
ထို့ပြင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်မှုတွင် ၆၆ ကေဗီ ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင် ဓာတ်အားလိုင်းသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ဓာတ်အား စတင် ပို့လွှတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မုန်တိုင်းအလွန် ကာလအတွင်း ရသေ့တောင်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများ၌ ပျက်စီးကျိုးပျက်သွားသော မီးတိုင်များ အစားထိုးလဲလှယ် တပ်ဆင်ရာ၌လည်း ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများက ဝမ်းပန်းတသာ ပိုင်းဝန်းကူညီပေးလျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသခံများ၏ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၅ ရက်တွင် ရသေ့တောင်မြို့ပေါ်၌ လျှပ်စစ်မီးများ စတင်အသုံးပြုနိုင်လာသည်။
စာမျက်နှာ ၉ သို့ »»



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံဝင်းအတွင်း မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာကို တွေ့ရစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံဝင်းအတွင်း မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

»» စာမျက်နှာ ၈ မှ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မုန်တိုင်း အန္တရာယ်ကြုံတွေ့ပြီးနောက် ပြည်သူ လူထုအခြေပြု ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုများ ရရှိနိုင်စေရေးအတွက် ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာန ၁၁၀ နှင့် ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲ ၅၉၄ ခုတို့တွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျေးရွာအရောက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရေး အတွက် ဗဟိုအားဖြည့်အဖွဲ့ လေးဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များမှ RRT အဖွဲ့ ၂၁ ဖွဲ့၊ အထူးကုဆေးအဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့နှင့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့ သုံးဖွဲ့နှင့် တိုင်းရင်းဆေးကုသမှု အဖွဲ့တို့အား စေလွှတ်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု များ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ အထူးကုဆေးအဖွဲ့များတွင် ဆေး

ပညာ၊ ခွဲစိတ်ပညာ၊ ကလေး၊ သားဖွား မီးယပ်၊ အရိုး၊ မျက်စိ/နား/နှာခေါင်း/ လည်ချောင်း၊ မေ့ဆေး အစရှိသည့် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပါဝင်၍ ရခိုင် ပြည်နယ်ရှိ စစ်တွေမြို့နယ်၊ ရသေ့တောင် မြို့နယ်အပါအဝင် ကျောက်ဖြူ၊ ကျောက် တော်၊ မင်းပြား၊ ဘူးသီးတောင်၊ ပုဏ္ဏား ကျွန်း၊ မာန်အောင်၊ ပေါက်တောမြို့နယ် များသို့ ကွင်းဆင်းကုသပေးခဲ့သည်။ စိုက်ပျိုးရေး မလစ်ဟင်းစေရ ရသေ့တောင်မြို့နယ်သည် စိုက်ပျိုး ရေးကို အခြေခံသည့် မြို့နယ်ဖြစ်ရာ မုန်တိုင်းအလွန် မိုးဦးကျကာလ စိုက်ပျိုး ရေးလုပ်ငန်းများ အချိန်မီ စတင်နိုင်ရန် အတွက် နိုင်ငံတော်က တစ်ဧကလျှင် တင်း ၁၀၀ ကျော်ထွက်ရှိသည့် မျိုးစပါး တင်း ၅၀၀၀၀ ကျော် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။ ရသေ့တောင် မြို့နယ်အတွင်း မိုခါဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်းကြောင့် တောင်သူလယ်သမား

များ၏ ကျွဲ၊ နွားများ သေဆုံးခဲ့ရသဖြင့် စိုက်ပျိုးရာသီအမီ ထွန်ယက်လုပ်ကိုင်ရန် အတွက် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိသော တောင်သူများအား စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနပိုင် Mini Tractor လေးစီး၊ လက်တွန်းထွန်စက် ခြောက်စီးတို့ကို ငှားရမ်းပေးကာ မိုးစပါး အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက်ထွန်ယက် နိုင်ရန် တစ်ရာသီ အခမဲ့ငှားရမ်းပေးခဲ့ပြီး တောင်သူများအား လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု ရက်တိုသင်တန်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၉ ရက်က ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြင်းကောင်ရေ ၅၀ ရှိ တစ်ရက်လျှင် လေးဧက(ထယ်+ထွန်) ထွန်ယက်နိုင်သည့် ထွန်စက် အစီး ၂၀ ကိုလည်း မယူကမ်းကျေးရွာ ၁၄ စီး၊ မိုးစကျွန်း သုံးစီး၊ မြို့မနယ်မြေ သုံးစီး စသည်ဖြင့် ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ခြင်းဖြင့် ဒေသခံ များ၏ စိုက်ပျိုးရေး အခက်အခဲကို ကူညီ

ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့သည်။ မပြောင်းလဲသော အမှန်တရား မိုခါဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း တိုက်ခတ် ခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုလျှင် ၁၀ လကျော်မျှ ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍များ မုန်တိုင်းသတိပေးချက်များကို အချိန် နှောင်းမှ ထုတ်ပြန်နိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အစီအမံများ အားနည်းခြင်း သို့မဟုတ် အချိန်မဆိုင် ကူညီကယ်ဆယ်မှု လုပ်ဆောင်ရန် နှောင့်နှေးခြင်းတို့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါမူ မိုခါ၏ မာယာကြောဝယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ် အပါအဝင် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများ အားလုံးအလုံးအလဲခံစားရပေလိမ့်မည်။ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ နောက်ကျခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအားနည်းခြင်း များ ရှိခဲ့ပါကလည်း ပြည်သူများ ပညာ သင်ယူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး၊ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိရေး၊

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး အစရှိသည့် ကဏ္ဍမျိုးစုံတို့တွင် အခက်အခဲများစွာဖြင့် နာလန်မထူနိုင်အောင် ရှိပေလိမ့်မည်။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ ချိန်တွင် အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ တို့ ပူးပေါင်းကာ ဒေသအတွင်း ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်ရန်နှင့် ပြည်သူလူထု အကျိုးစီးပွား မပျက်သုဉ်းရစေရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံအတွက် စိန်ခေါ်မှုများစွာရှိချိန် ဖြစ်သော်လည်း ကျောသားရင်သားမခွဲခြား မိမိတို့၏ တစ်မြေတည်းနေ၊ တစ်ရေတည်းသောက်၊ တစ်လေတည်း အတူရှူနေကြသူ တိုင်းရင်းသားများအတွက် ရှိသမျှအင်အား ဖြင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အစွမ်းကုန် စာနာထောက်ထားဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း ကို ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းမှ ပြည်သူ များ အသိဆုံးပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။ □



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် ယာယီကျောင်းဆောင် ဖွင့်လှစ် ထားရှိမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တွင် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများ အတွက် သောက်သုံးရေများ ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ်သို့ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ ကူညီ ပို့ဆောင်ပေးစဉ်။



ရသေ့တောင်မြို့နယ် ကူတောင်တိုက်နယ်ဆေးရုံဆင်ဝင် အမိုး အောက်တွင် ဆေးခန်းဖွင့်လှစ်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနေစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်မြို့နယ် မုန်တိုင်းခိုလှုံရာနေရာများရှိ ပြည်သူများအတွက် စားရေရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးစဉ်။



ရသေ့တောင်မြို့၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

လယ်ဝေးမြို့နယ် ရုံးပင်-အေးချမ်းသာ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် ရုံးပင်-အေးချမ်းသာ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတားဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက နိုင်ငံတော်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးလုပ်ငန်းများသည် ကျေးလက်သယံဇာတပို့ဆောင်ရေး လွယ်ကူချောမွေ့မှုအပေါ် များစွာအခြေခံနေသောကြောင့် ကျေးလက်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်မှုမှာ အဓိကအရေးကြီးသည့်အခန်းကဏ္ဍမှာ ပါဝင်နေပါကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ တစ်နှစ်ပတ်လုံး သယ်ပို့ရောင်းချနိုင်ရန် ရာသီမရွေး ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သည့် လမ်းတံတားများ လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံ၏ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ဒေသများအကြား၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများအကြား ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟချက်များကျဉ်းမြောင်းစေရေးတို့အတွက် ရည်မှန်းချက်များ၊ ကျေးလက် လမ်း၊ တံတားဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ လည်း ရေးဆွဲချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် ရုံးပင်-အေးချမ်းသာ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတားသည် တံတားအရှည်ပေ ၈၄၀၊ တံတားအကျယ်ပေ ၂၀၊ လူသွားလမ်း



တစ်ဖက်တစ်ပေစီရှိပြီး သံကူကွန်ကရစ်ဘိုးပိုင်၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်းနှင့် သံကူကွန်ကရစ်ရက်မတပ်ဆင်အသုံးပြုထားသည့် တံတားအမျိုးအစား ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တံတားခံနိုင်ရည်အနေဖြင့် ယာဉ်တစ်စီးချင်း အလေးချိန် ၃၆ တန်အထိ ဖြတ်သန်းအသုံးပြုသွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ အဆင့်မြင့်တင် တည်ဆောက်ထားသည့် ကျေးလက်လမ်း၊ တံတားများ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်အတွက် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားကြရန်နှင့် ယာဉ်များကို ခွင့်ပြုအလေးချိန်များအတိုင်း ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်က တံတားကြီးတည်ဆောက်နိုင်မှုကြောင့် စစ်တောင်းမြစ် အရှေ့ဘက်ကမ်းရှိ အေးချမ်းသာကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ကျေးရွာငါးရွာ၊ ဆန္ဒခိုင်ကျေးရွာအုပ်စု

အတွင်းရှိ ကျေးရွာလေးရွာနှင့် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ စစ်တောင်းမြစ်အနောက်ဘက်ကမ်းရှိ နေပြည်တော်၊ လယ်ဝေးမြို့၊ ပျဉ်းမနားမြို့နှင့် အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များသို့ အချိန်မရွေးသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အပြင် ဒေသထွက်ကုန်စည်များ အချိန်တိုအတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

လူဦးရေ ၆၇၂၇ ဦးကို အကျိုးပြု ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးက ယခု ရုံးပင်-အေးချမ်းသာ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား တည်ဆောက်နိုင်မှုကြောင့် လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာငါးရွာမှ အိမ်ခြေ ၁၅၀၅ အိမ်၊ လူဦးရေ ၆၇၂၇ ဦးကို တိုက်ရိုက် အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အပြင် ကျေးရွာတောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၇၇၀၀

ကျော်မှထွက်ရှိသော ဒေသထွက်ကုန်ထုတ်ကုန်များကို မြို့ပေါ်ဈေးကွက်သို့ အချိန်တိုအတွင်း ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာဖြင့် ပို့ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက တံတားတည်ဆောက်ပေးသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမြင့်စိုးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးဇေယျာလင်းတို့က ရုံးပင်-အေးချမ်းသာ စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတားသစ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြပြီး ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တက်ရောက်လာသော ဧည့်သည်တော်များအား တံတားဖွင့်ပွဲ အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌတို့က တံတားကမ္ဘာ့ပေးမော်ကွန်းကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပြီး အမွှေးနံ့သာ ရည်များပက်ဖျန်းကာ တံတားအားဖြတ်သန်းကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် စိမ်းစားပင်ကျေးရွာရှိ မြန်မာ-ကိုရီးယားအဆင့်မြင့်ဆန်စက်သို့ ရောက်ရှိပြီး စပါးကြိတ်ခွဲ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ထွက်ရှိလာသော ဆန်များ တင်ပို့ရောင်းချနေမှုကိုလည်းကောင်း၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် သူဌေးကုန်းကျေးရွာ သမဝါယမအသင်းစုပိုင် စိုက်ပျိုးမြေများပေါ်တွင် ရုရှားသဘာဝမြေဩဇာ အသုံးပြု၍ အစေ့ထုတ်ပြောင်း GT-200 မျိုး စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားရှိမှု၊ နေ့စပါး၊ ဆီးထွက်သီးနှံဖြစ်သည့် နေကြာ၊ နှမ်းနှင့် ဆောင်းသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးမှာကြားပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂယာယီဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ယာယီညှိနှိုင်းရေးမှူး

Mr. Marcoluigi Corsi နှင့်အဖွဲ့ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂယာယီဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ယာယီညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Marcoluigi Corsi နှင့်အဖွဲ့ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများ၏ ပြည်ဝင်ခွင့်ဗီဇာနှင့် ခရီးသွားလာခွင့်ကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုအခြေအနေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၌ဖြစ်ပွားနေသည့် AA သောင်းကျန်းမှုများ၏ အကြမ်းဖက် ဖြစ်စဉ်တိုက်ပွဲများကြောင့် ယင်းဒေသတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများမှဝန်ထမ်းများ စစ်တွေ

မြို့သို့ ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေရာချထားနိုင်ရေးနှင့် ၎င်းတို့အနက် နိုင်ငံသား စိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား (NV Card) ကိုင်ဆောင်ထားသည့် ကုလသမဂ္ဂဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ယာယီရွှေ့ပြောင်း နေရာချထားရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် နည်းလမ်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ပြန်လည်လက်ခံရန် ကြန့်ကြာအောင် ဆောင်ရွက်သည့် AA သောင်းကျန်း



သူများ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ယင်းဒေသများ၌ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေသည့် အတွက် လုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်နေမှု အခြေအနေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်း အောင်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးရဲထွန်းက တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဌေးလှိုင်နှင့် ဒေါက်တာမျိုးသန့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးဝင်းဇော်

အောင်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးရဲထွန်း ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသောအားဖြင့် ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသော အားဖြင့် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၏ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အေးချမ်းမြို့ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကြည်သိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၏ ကျပန်းစကားပြော ယှဉ်ပြိုင် နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အဆိုပါ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင် ၁၀၉ ဦး ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး မတ် ၂၁ ရက်မှ ယနေ့အထိ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-

- (က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)
 - (၁) ၀၆၇- ၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇- ၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇- ၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၁
- (ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)
 - (၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၂
- (ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၇၁- ၂၀၂၀၉၁၊ ၀၇၁- ၂၀၂၀၉၂
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၇
- (ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၉- ၂၀၂၄၀၃၊ ၀၅၉- ၂၀၂၄၀၄
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၈
- (င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၂- ၂၂၀၃၉၂၊ ၀၅၂- ၂၂၀၃၉၄
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၉
- (စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)

- (၁) ၀၆၃-၂၀၂၈၈၇၊ ၀၆၃- ၂၀၂၈၈၉
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၀
 - (ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၂- ၄၀၂၁၂၅၊ ၀၂- ၄၀၂၁၂၆
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၁
 - (ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၅၇ - ၂၀၂၇၉၃၊ ၀၅၇- ၂၀၂၇၉၄
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၂
 - (ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၇၊ ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၈
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၃
 - (ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၁- ၈၃၀၀၀၁၊ ၀၁- ၈၃၀၀၀၂
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၄
 - (ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရှမ်းပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၈၁- ၂၁၂၄၅၄၊ ၀၈၁- ၂၁၂၄၅၅
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၅
 - (ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၄၂- ၂၀၂၅၉၃၊ ၀၄၂- ၂၀၂၅၉၄
 - (၂) မိုတိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉- ၂၅၅၀၀၂၅၀၆
- ၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေး ဆက်သွယ်လာသည့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကဒ်များကို ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး အပ်ပါသည်။
- ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကျင်းပပုံများကို မတ် ၂၇ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၁၅ မိနစ်မှ စတင်၍ MRTV-HD၊ MRTV Parliament Channel၊ MRTV NRC Channel၊ MITV၊ MWD - HD Channel၊ MWD Variety-HD Channel၊ Channel Light၊ 5 Plus၊ Readers' Channel၊ Sky Net Up to Date နှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယို၊ သဇင် FM၊ FM ပုဂံ၊ Star FM၊ မန္တလေး FM၊ ပုဏ္ဏတီ FM၊ ရွှေ FM၊ ပတ္တမြား FM၊ ချယ်ရီ FM နှင့် MRTV App အပါအဝင် Online တို့မှ တိုက်ရိုက် (Live) ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်ပန်းခြံသို့ အများပြည်သူမည်သူမဆို အခမဲ့ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု အပန်းဖြေလေ့လာနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ထားရှိမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်ပန်းခြံ၌ ရေပန်းများ၊ မီးအလှများ တပ်ဆင် ထားရှိပြီး တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် မီးရှူးတိုင်၊ ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ထူထောင်ခဲ့သော အနော်ရထာ၊ ဘုရင့်နေောင်၊ အလောင်းဘုရား မင်းမြတ်သုံးပါးရုပ်တုတို့အား အများပြည်သူ မည်သူမဆို အခမဲ့ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု အပန်းဖြေလေ့လာနိုင်ရန် တပ်မတော်ပန်းခြံအား မတ် ၂၈ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် ညနေ ၅ နာရီခွဲမှ ည ၉ နာရီခွဲအထိ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဇီးကုန်းမြို့နယ်၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာ အသိပညာပေးဟောပြော

ဇီးကုန်း မတ် ၂၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းခရိုင် ဇီးကုန်းမြို့နယ်တွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာသိကောင်းစရာ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းကို မတ် ၂၅ ရက်က မြို့နယ်အတွင်းရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများသို့ ကွင်းဆင်း ဟောပြောဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသက်အောင်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ စစ်မှုထမ်းစနစ်ကိုကျင့်သုံးခြင်း၏ အကြောင်းအရင်းများ၊ အကျိုးခံစားခွင့်များ၊ စစ်မှုထမ်းရမည့်အသက်အရွယ်၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းရန် အချိန်ကာလတို့ကို ရှင်းလင်း၍ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းတု၊ သတင်းမှားများနှင့် ကောလာဟလများ မယုံကြည် ကြစေရန် ပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၁)နှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲမှူးတို့က ပြည်သူများအနေဖြင့် သိရှိလိုသည်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ လာရောက်ဆွေးနွေးမေးမြန်းနိုင်ကြောင်းနှင့် တက်ရောက်လာသူများ၏ မေးမြန်းချက်ကို ပြန်လည်ဖြေကြားပေး ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် စက်ရုံအလုပ်ရုံသုံးရုံရှိ ပြည်သူ ၁၈၀ အား အသိပညာပေးဟောပြောဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျော့စားစို့

စစ်မှုထမ်းပြည်ချစ်ပန်းများသို့

- ☆ စစ်မြေစခန်း၊ ခရီးကြမ်းကို ဖြတ်သန်းလျှောက်လာ၊ ကြာခဲ့ပါပြီ ပြန်ကာနားရ၊ လတစ်လလည်း များလှအလုပ်၊ အပတ်တကုတ်နှင့် ထုတ်လုပ်စိုက်ပျိုး၊ ဘောင်ဆယ်မျိုးပြင် တိုးကာလေ့ကျင့်၊ တပ်အသင့်မို့ သားနှင့်သမီး၊ ချစ်ဇနီးအား ဆုံစည်းခဲ့တာ၊ နည်းလှပါ၏ ငါဟာစစ်သား၊ ပြည်ချစ်ဘွားသည် ပေးထားအသက်၊ စွန့်လွှတ်လျက်နှင့် ထမ်းရွက်ဝန်တာ ကျေပွန်စွာ.....။
- ☆ မဲမသမာ၍ ဖြစ်လာနိုင်ငံရေး၊ အခက်ဘေးကြောင့် ထိန်းပေးအာဏာ၊ အုပ်ချုပ်ပါသော် စွဲကာလက်နက်၊ သတ်ဖြတ်ချက်ကြောင့် များလျက်သံသာ၊ ပြည်သူ့မှာလည်း ရောက်ကာဒုက္ခ၊ ထွက်ပြေးကြနှင့် ထိုမှတစ်ဖန်၊ စစ်ဘေးရန်က မကျန်နယ်စပ်၊ မြေသတ်မှတ်၍ ဝိုင်းပတ်တိုက်လာ၊ နှစ်ဖက်မှာဖြင့် ထိနာ၍လာ၊ ရက်ရှည်ကြာလည်း ဆက်ကာတိုက်ပွဲ ဆင်ကာနွဲ့.....။
- ☆ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်၊ ရင်ထဲမှတ်၍ တပ်နှင့်ပူးပေါင်း၊ ပြည့်သားကောင်းတို့ ထပ်လောင်းဇွဲသစ်၊ ပြည်သူ့စစ်ဟု စစ်ဖြစ်မြို့ရွာ၊ ဖွဲ့စည်းပါရင်း မကွာအတူ၊ တိုက်ပါကူလျက် ညီတူစိတ်ထား၊ ရဲဖက်များတို့ စွမ်းအားညီညီ၊ ရှေ့သို့ချီ၍ ထမ်းမည်ဥပဒေ၊ ပြဋ္ဌာန်းလေသော် သေရဲသလား၊ ဇာနည်ဘွားတို့ မွေးဖွားသတ္တိ ကမ္ဘာသိ.....။
- ☆ ငြော်..... ငါ၏နိုင်ငံ၊ သမိုင်းကျန်အောင် အားမာန်အပြည့်၊ ဦးဆံမြေထိ ကြိုတွေ့အန္တရာယ်၊ ထိုရန်စွယ်ကို နုတ်ဖယ်ပစ်ရန်၊ စိတ်ထက်သန်လျက် မိုးယံထက်ဆီ၊ ပျံလွင့်မည်ဟု စစ်သည်အပေါင်း၊ သူရဲကောင်းတို့ စုပေါင်းညီညွတ်၊ ဝင်ထမ်းပါရင်း မကြာမီတွင်၊ ပြည်သူ့ရင်သို့ ဝင်ရောက်လာမည် ရှေ့ဆက်ချီ။ ပြည်ချစ်ပန်းတို့ သက်သေတည်.....။

ရဲမင်းစိုး

(၇၉)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့သို့ ဂုဏ်ပြုပါ၏။

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပုသိမ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၅ (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ပြုလုပ်ရာ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၇၉ ဦးတို့က စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြသည်။

ထိုသို့ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းနေမှုများကို တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးချုပ် ဝေလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးပြီး သွေးအလှူရှင်များ အတွက် အာဟာရဖြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် အားဆေးများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအား ထောက်ခံခြင်းနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA (ဗဟို)၏အပျော်တမ်းခြင်းလုံးအလှူခတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၅

(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအား ထောက်ခံခြင်းနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA (ဗဟို) ၏ အပျော်တမ်းခြင်းလုံး အလှူခတ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA ရုံး၌ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA (ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်း၊ YMBBA(ဗဟို)စာရင်းစစ်နှင့် ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးတို့က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအား ထောက်ခံပွဲနှင့် အပျော်တမ်းခြင်းလုံး အလှူခတ်ပွဲကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်း YMBBA (ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းက ယနေ့ကာလသည် တပ်မတော်အနေဖြင့် တို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် အသက်သွေးချွေးများစွာ ပေးဆပ်ပြီး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နေရသော အချိန်



ကာလဖြစ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အင်အားရှိမှု တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်ဆိုသည်အတိုင်း တို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် တပ်မတော်အင်အားရှိ ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အင်အားရှိရန်အတွက် နိုင်ငံသားအားလုံးတွင် တာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ ၁၉၅၉ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး

ကောင်စီ လက်ထက်တွင် ပြန်လည်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခဲ့သော ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် စတင်အာဏာတည်စေရမည်ဖြစ်ကြောင်း အမိန့်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကုန်းမြေ

အတွင်းရှိ YMBBA ဗဟိုသို့လာရောက်သည့် ခရီးစဉ်တွင် YMBBA အသင်းအနေဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအား ပြည်သူလူထုနှင့်လူငယ်များ သဘောပေါက်နားလည်စေရေး ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားခဲ့ပါသဖြင့် မိမိအနေဖြင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများသို့ သွားရောက်ကာ ထပ်ဆင့်ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့တွင်လည်း အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြောကြားခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးဌေးလင်းက ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ YMBBA(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှေးမြန်မာတို့၏ ခြင်းလုံးအလှူခတ်ခြင်းနှင့် ခြင်းလုံးအလှူခတ်အသင်းများမှခြင်းလုံးအလှူခတ်ပြသခြင်းတို့ကိုကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် YMBBA(ဗဟို)ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ခြင်းလုံးအလှူခတ်အသင်း ကိုးသင်းအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ကြပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ကိုကိုဇော်-သတင်းစဉ်



လက်ပံတန်းမြို့၌ မြို့နယ်အဆင့် မူလတန်း၊ အလယ်တန်း ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်ဆွေးနွေးပွဲ ဆောင်ရွက်

လက်ပံတန်း မတ် ၂၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် မတ် ၂၅ ရက်က မြို့နယ်အဆင့် မူလတန်း၊ အလယ်တန်း ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကျင်းပရာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်ဥမ္မာဦးက တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ အလယ်တန်းအဆင့် သင်တန်းသား ၃၀၇ ဦး၊ မူလတန်းအဆင့် သင်တန်းသား ၁၀၇၉ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး မတ် ၃၀ ရက်အထိ ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဆင့်

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်
နေပြည်တော် မတ် ၂၅
နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေ့အပူချိန်များ အနည်းငယ် တိုးလာနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

ရန်ကုန်မျက်စိအထူးကုဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆေးကုသရေးအဖွဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်များရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား အခမဲ့မျက်စိစစ်ဆေး ခွဲစိတ်ကုသပေး

ကျိုင်းတုံ မတ် ၂၅

ရန်ကုန်မျက်စိအထူးကုဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နှင့် အခြားမြို့နယ်များမှ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား အခမဲ့ မျက်စိစစ်ဆေးခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်းကို မတ် ၁၅ ရက် မှ ၂၂ ရက်အထိ ကျိုင်းတုံမြို့ ခုတင် ၂၀၀ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ဒေသခံပြည်သူ မျက်စိဝေဒနာရှင် ၄၉ ဦးအား ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်မျက်စိအထူးကုဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆေးကုသရေးအဖွဲ့ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက အခမဲ့ စစ်ဆေးခွဲစိတ်ကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်နေမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ပြည်နယ်ကုသရေးနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာစည်သူအောင်၊



ကျိုင်းတုံအထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်၍ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဇင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)

ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၂၉၈၂၄ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၈ ဦးတွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း(၂၅-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၁၇-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၄-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၂၉,၈၂၄) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါပိုး

တွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၀၉) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ အယ်လ်နီညို ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယမန်နှစ်ကထက် အပူချိန်မြင့်တက်လာနိုင်

စင်ကာပူ မတ် ၂၅

စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ အယ်လ်နီညိုရာသီဥတု ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယမန်နှစ်ကထက် အပူချိန်မြင့်တက် လာနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ပိုမိုပူနွေးလာနိုင်

ရာသီဥတုပိုင်းမှသည် ယခုနှစ်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနေမည်ဖြစ်ပြီး ယမန်နှစ်ကကြုံတွေ့ ခံစားခဲ့ရ သည့် အပူချိန်ထက်ပင် ပိုမိုပူနွေးလာနိုင်ကြောင်းနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံအတွက် စံချိန်တင် စတုတ္ထမြောက် အပူဆုံးနှစ်ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသပညာရှင် တစ်ဦးက မတ် ၂၃ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အယ်လ်နီညိုဖြစ်စဉ်ကြောင့် စင်ကာပူအပါအဝင် အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင် ပိုမိုပူပြင်း၍ ခြောက်သွေ့ သော ရာသီဥတုကို ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ပင်လယ်ရေမျက်နှာ ပြင်အပူချိန် ပြောင်းလဲမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

စင်ကာပူနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် အယ်နီညို

ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပေါ်လာပြီးနောက် ယခုနှစ်သည် စင်ကာပူနိုင်ငံအတွက် ပိုမိုပူပြင်းသည့်နှစ်ဖြစ်လာ နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာန၏ နှစ်စဉ် ရာသီဥတု အကဲဖြတ်မှုအစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း နေ့စဉ် အမြင့်ဆုံးအပူချိန် ၃၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်မှ ၃၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်အထိရှိနိုင်ပြီး တိမ်ဖုံးလွှမ်းမှုနည်းသောနေ့ရက်များတွင် ပိုမိုမြင့်မား လာနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသပညာရှင်က ပြောသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ ပါဟာနံတွင်လည်း အပူရှိန် ကြောင့် သေဆုံးသူတစ်ဦးနှင့် အပူနှင့်ဆက်စပ်သော ဖျားနာသူ ၂၇ ဦးရှိကြောင်း မတ် ၂၅ ရက်က မလေးရှား သတင်းဌာန Bernama က ပြောကြားခဲ့သည်။ ပူပြင်း ခြောက်သွေ့သော ရာသီဥတုကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုး ရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် အရေးပါသော အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ကိုးကား - သည်စတား ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူ ၂၃ ဦးသေဆုံးပြီး ၅၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်မဲ့ဖြစ်

ရီယိုဒီဂျနေရိုး မတ် ၂၅

ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် မတ် ၂၂ ရက်ကတည်းက စတင်ရွာသွန်းခဲ့သည့် မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းမှုများကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၂၃ ဦး သေဆုံးပြီး လူပေါင်း ၅၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်မဲ့များမှ ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြောင်း ဘရာဇီးနိုင်ငံ ၏ အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးဌာနက မတ် ၂၅ ရက် တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုရှားဆုံးခံခဲ့ရ

ဘရာဇီးနိုင်ငံအတွင်းရှိ အက်စ်ပီရီတိုဆန်တိုနှင့် ရီယိုဒီဂျနေရိုးပြည်နယ်များသည် အဆိုပါမိုးသည်း

ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များကို အဆိုရှားဆုံးခံခဲ့ရပြီး အက်စ်ပီရီတိုဆန်တိုပြည်နယ်၌ ၁၅ ဦးနှင့် ရီယိုဒီ ဂျနေရိုးပြည်နယ်၌ ရှစ်ဦး အသီးသီးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သော မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ပြည်နယ်အတွင်း လူပေါင်း များစွာအိုးအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ရပြီး ရေကြီးမှုနှင့် မြေပြိုမှုများ လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လာဘ်ငွေရယူပြီး ဒုစရိုက်လုပ်ငန်းများကို ကာကွယ်ပေးခဲ့သည့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဖမ်းဆီး

ကွာလာလမ်ပူ မတ် ၂၅

မလေးရှားနိုင်ငံ မြို့တော် ကွာလာလမ်ပူ၌ လာဘ်ငွေရယူပြီး လူဆိုးဂိုဏ်းများ၏ တရားမဝင် ဒုစရိုက်လုပ်ငန်းများကို ကာကွယ် ပေးခဲ့သည့် ရဲအရာရှိတစ်ဦးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးတို့ကို ဖမ်းဆီး အရေးယူခဲ့ကြောင်း သည်စတား သတင်းစာ၏ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ယခုအမှု၏ အဓိကပြစ်မှု ကျူးလွန်သူမှာ ရဲအရာရှိ Nurul Farhana Mohd Najib ဖြစ်ပြီး ၎င်းအား အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့်

အခြားရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးနှင့်အတူ မလေးရှားနိုင်ငံ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်၏ တိုင်ကြားချက်အရ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရ ခြင်းသည်။

စစ်ဆေးတွေ့ရှိ

အဆိုပါ ရဲအရာရှိသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဒုစရိုက်ဂိုဏ်းများ ထံမှ လာဘ်ငွေများကို ရယူခဲ့ ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ကွာလာလမ်ပူနှင့် အနီးတစ်ဝိုက် တွင်လောင်းကစားခြင်းအပါအဝင် ဒုစရိုက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ယင်းရဲအရာရှိက

လာဘ်ငွေရယူပြီး ကာကွယ်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းရဲအရာရှိ ပိုင်ဆိုင်သည့် နေအိမ်အဆောက် အအုံတွင် မလေးရှားရင်းဂစ် ၁ ဒသမ ၂ သန်းကို သိမ်းဆည်းရ မိခဲ့သည်။

စွပ်စွဲထား

အချို့သော တရားမဝင်လုပ်ငန်း များကို ကာကွယ်ပေးရန်အတွက် အဆိုပါရဲအရာရှိသည် လာဘ်ပေး လာဘ်ယူမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု ထားသည်။ ကိုးကား - သည်စတား ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

စင်ကာပူအမျိုးသားတက္ကသိုလ်က ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာဆိုင်ရာ အင်စတီကျုစတင်ဖွင့်လှစ်

စင်ကာပူ မတ် ၂၅

စင်ကာပူအမျိုးသားတက္ကသိုလ် သည် ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ ဆိုင်ရာ အင်စတီကျုကို ယနေ့ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေး၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍတို့ ၌ ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာဆိုင်ရာ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်း တစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ရည်တု

နည်းပညာဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများအရ ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာဆိုင်ရာ အရေးကိစ္စများကို ကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုနှင့် တာဝန်ခံမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်းများ ကို လေ့လာသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်

အဆိုပါ အင်စတီကျုသည် အခြေခံသုတေသန၊ မူဝါဒလေ့လာ မှုနှင့် လက်တွေ့အသုံးချမှုများ

အတွက် စင်ကာပူ ဒေါ်လာ သန်း ၂၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄ ဒသမ ၈ သန်း) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအင်စတီကျုသည် အစိုးရ ဌာနများအား စက်မှုလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန် ရည်မှန်းထားပြီး လူ့အဖွဲ့ အစည်းအတွင်း ဉာဏ်ရည်တု နည်းပညာများကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ရုရှားနိုင်ငံ Crocus City Hall ကဇာတ်ရုံ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို အကြမ်းဖက်မှုဖြင့်တရားစွဲဆို

မော်စကို မတ် ၂၅

ရုရှားနိုင်ငံ Crocus City Hall ကဇာတ်ရုံ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူလေးဦး ကို အကြမ်းဖက်မှုဖြင့် ရုရှားတာဝန်ရှိသူများက တရားစွဲဆိုခဲ့ကြောင်း ယနေ့အင်န်အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

တရားခံနှစ်ဦးက ပြစ်မှုကျူးလွန်

မတ် ၂၂ ရက်က မော်စကိုဒေသဆင်ခြေဖုံး Krasnogorsk မြို့ရှိ ကဇာတ်ရုံတိုက်ခိုက်ခံရမှုတွင် ၁၃၇ ဦးသေဆုံးပြီး ၈၂ ဦးအား ဆေးရုံ၌ ကုသမှုများ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီ က ပြောကြားသည်။ ယင်းဖြစ်စဉ်တွင် ပြစ်မှုကျူးလွန် ခဲ့သူ တရားခံနှစ်ဦးက ပြစ်မှုကျူးလွန်ကြောင်း ဝန်ခံ ထွက်ဆိုခဲ့ပြီး စစ်ဆေးချက်များအရ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ လေးဦးမှာ တာဝန်ကစွာတန်နိုင်ငံသားများဖြစ်ကြောင်း

အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။

အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် ဆက်စပ် နေသည့် Amaq သတင်းအေဂျင်စီက ၎င်းတိုက်ခိုက်မှု ကို အိုင်အက်စ်အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက်သမားများက အလို အလျောက်ပစ်ခတ်နိုင်သည့် သေနတ်များဖြင့်ပစ်ခတ် နေသည့်ရုပ်သံဖိုင်ကို လွှင့်တင်ခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံက မတ် ၂၄ ရက်ကို နိုင်ငံတော် ဝမ်းနည်းခြင်းနေ့အဖြစ် ကြေညာခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော် အလံကို တိုင်ဝက်လွှင့်ထူခဲ့ကာ ယင်းအကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ပွားသည့်နေရာတွင် နိုင်ငံသားများက ပန်းများချ၍ ယင်းဖြစ်စဉ်အတွင်း သေဆုံးသူများ အား ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်းကြောင်း ပြသခဲ့သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ



မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ဆိပ်ကမ်း၌ စစ်တွေမြို့သို့ ပို့ဆောင်မည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ



“အမိဗွီ-စိန်ပြည့်မင်း” ကုန်တင်သင်္ဘောပေါ်မှ သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် တရားခံနှစ်ဦး၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



“အမိဗွီ-စိန်ပြည့်မင်း” ကုန်တင်သင်္ဘော၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

နေပြည်တော် မတ် ၂၅ - နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အပါအဝင် လူသားများ... အရ ယင်းနေ့ ညပိုင်းအချိန်တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ဆိပ်ကမ်းရှိ အမှတ်(၂) တံတား၌ ဆိုက်ကပ်ထားသော ရန်ကုန်-စစ်တွေပြေးဆွဲသည့် “အမိဗွီ-စိန်ပြည့်မင်း” ကုန်တင်သင်္ဘောအား ဝင်ရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးခဲ့ရာ... မူးယစ်ဆေးဝါးများအား အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ပို့ဆောင်ပေးသည့် တရားခံ ထွန်းသိန်းအောင်နှင့် ၎င်း၏ ဇနီးဖြစ်သူ စုမြတ်ဝေတို့ နှစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ယင်းနေ့ ညပိုင်းအချိန်တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ဆိပ်ကမ်းရှိ အမှတ်(၂) တံတား၌ ဆိုက်ကပ်ထားသော ရန်ကုန်-စစ်တွေပြေးဆွဲသည့် “အမိဗွီ-စိန်ပြည့်မင်း” ကုန်တင်သင်္ဘောအား ဝင်ရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးခဲ့ရာ... မူးယစ်ဆေးဝါးများအား အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ဆိုက်ကပ်ထားသော ရန်ကုန်-စစ်တွေပြေးဆွဲသည့် “အမိဗွီ-စိန်ပြည့်မင်း” ကုန်တင်သင်္ဘောပေါ်သို့ တင်ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။ AA သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ၎င်းတို့အဖွဲ့ ရုပ်တည်နိုင်ရေးနှင့် လက်နက်/ခဲယမ်းများ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော ငွေကြေးများ ရရှိနိုင်ရန် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များအပါအဝင် လူသား မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်မှုများကို ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစ၍ ယနေ့အထိ AA သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးဖမ်းဆီးရမိမှုမှာ ကိုးကြိမ်ရှိပြီး သိမ်းဆည်းရမိ မူးယစ်ဆေးဝါး ကာလတန်ဖိုး ကျပ်၂၉၄ ဒသမ ၅၂ ဘီလီယံ ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ သို့ဖြစ်၍ တရားခံများအား ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တရားခံပြေးသွားနိုင်ခြင်းနှင့် ကျော်ပိုင်သူ အပါအဝင် ဆက်စပ်တရားခံများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသယ်ဆောင်သည့် သတင်းများ ရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာ သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင် ဖမ်းဆီးပေးသူများအား လျှို့ဝှက်စွာ ဆုငွေများချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အင်္ဂပူမြို့နယ်တွင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းခံရသူ ထွက်ပြေးသွားသည့်အတွက် လူစားထိုးရန် ကျပ်သိန်း ၇၀ တောင်းခံနေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅ - ရော့ဝတီ တိုင်းဒေသကြီး အင်္ဂပူမြို့နယ် ကွင်းကောက်ကျေးရွာတွင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းခံရသူ လူငယ်တစ်ဦး ထွက်ပြေးသွားသည့်အတွက် လူစားထိုးရန် အဆိုပါလူငယ်၏ အဘွားဖြစ်သူထံ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကျပ်သိန်း ၇၀ တောင်းခံနေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာ Mizzima က ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို

တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံ ပြည်သူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ကွင်းကောက်ကျေးရွာမှ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် စာရင်းပေးသွင်းခံရသည့် လူငယ်တစ်ဦး ထွက်ပြေးခြင်းနှင့် ၎င်း၏ အဘွားဖြစ်သူထံ ကျပ်သိန်း ၇၀ တောင်းခံနေသည့် သတင်းများမှာ မဟုတ်မမှန်မရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ စတင်အာဏာတည်သည့် နေ့မှစ၍ တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက ပြည်သူများ စိုးရိမ်



ထိတ်လန့်စေရန် လုပ်ကြံသတင်းများ ရေးသားဖြန့်ဝေခြင်း၊ သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများဖြင့် မဟုတ်မမှန် စွပ်စွဲရေးသားခြင်းနှင့် အကြမ်းဖက်သမားများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဆင့်ခေါ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများကို ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း စသည့်အဖျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ စစ်ပညာတတ်ကျွမ်းနားလည်ပြီး နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် ပြည်ပျက်မီဒီယာများနှင့် အကြမ်းဖက်သမားများက

သတင်းစဉ်

TV Schedule for MRTV channels. Includes programs like MRTV HD, mitv, MRTV NEWS, and MRTV PARLIAMENT with their respective times and content.

အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ မှတ်ပုံတင်စိစစ်ဆုံးဖြတ်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မကွေး မတ် ၂၅
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ မှတ်ပုံတင်စိစစ် ဆုံးဖြတ်ရေး ကော်မတီအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက အဆိုပါရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

ပြောကြား

ဦးစွာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ချိန်က လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုချထားပေး နိုင်ရေးအတွက် လျှောက်ထားလာမှုအခြေအနေအား တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ စိစစ်၍ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စုစုခိုင်က (၄/၂၀၂၃-၂၀၂၄) အစည်းအဝေးတွင် အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များမှ လုပ်ငန်း မှတ်ပုံတင် ခွင့်ပြုချထားပေးနိုင်ရေးအတွက် လျှောက်ထားလာမှုအခြေအနေအား Power point ဖြင့်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာ သည့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင်



စိစစ်ဆုံးဖြတ်ရေးကော်မတီဝင်များက အစည်းအဝေး တွင် တင်ပြလျှောက်ထားလာသော အိမ်တွင်းစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းရှင် ၂၄ ဦး၏ အချက်အလက်များကို သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အထောက် အထားအချက်အလက် ပြည့်စုံမှန်ကန်မှု ရှိ၊ မရှိ စိစစ်၍ လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင် ခွင့်ပြုချထားပေးနိုင်ရေး အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသ ကြီးစီးပွားရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ချိန်က လိုအပ်

သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ယခင်အိမ်တွင်းစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်း မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည့်ဦးရေ ၁၁၅၂ ဦးရှိခဲ့ရာ ယခု ၂၄ ဦး ထပ်မံ ခွင့်ပြုပေးခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း ၁၁၇၆ ဦး လုပ်ငန်းမှတ်ပုံတင် ထုတ်ပေး နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ကို(ပြန်/ဆက်)

“ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများ ကို သင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “စစ်ရာဇဝတ်မှုများကျူးလွန်နေကြ သည့် အကြမ်းဖက်သမားများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် မတ် ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက် ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “အကြမ်းဖက်သမားကြောင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့သူများ အတွက် နိုင်ငံတော်မှ အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင် ရွက်ပေးမှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက် မည်ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ် များအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉- ၈၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ် အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ် တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီးပြန်ပါကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို လျှို့ဝှက်ပေးထား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာ ထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော် ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံ

ဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိ နားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက် ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှ ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-က

နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင် သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်း ဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်း ခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရ နိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ် သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ် ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် “Aung Khant Phylo” Facebook အကောင့်၊ Telegram အကောင့်၊ TikTok အကောင့် များပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် မဟာမြိုင်ရပ်ကွက် (၂)နေ အောင်ခန့်ဖြိုးအား မွန်းတည့် ၁၂ နာရီ

တွင် မဟာအောင်မြေမြို့မရဲစခန်း၌ တရား ဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့် လှုပ်အရေးယူခြင်းများဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူ ညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၆-၃-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Table with columns: Fuel, ရန်ကုန်, မန္တလေး, မေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, ပုဇွန်, ပုသိမ်, မြန်ကြီးမှူး, စစ်တွေ, တားခင်, မော်လမြိုင်, လားရှိုး, တောင်ကြီး, လွိုင်ကော်, ဟားခါး, ကရိုင်တုံ

Table with columns: Fuel, ရန်ကုန်, မန္တလေး

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ၀၆၇- ၄၁၁၃၃၇၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇ ၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၂၆၃၂ စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

မကွေးထောင်တွင် အကျဉ်းသားများကို ဝက်ကျွေးသည့် ဆန်များ ချက်ကျွေးနေသည်ဟု မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံရေးသား

နေပြည်တော် မတ် ၂၅
မကွေးဗဟိုအကျဉ်းထောင်တွင် အကျဉ်းသားများကို ဝက်ကျွေး သည့်ဆန်များ ချက်ကျွေးနေသည်ဟု DVB TV News Facebook Page က မတ် ၂၀ ရက်တွင် မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံရေးသား ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မကွေးဗဟိုအကျဉ်းထောင် တာဝန် ရှိသူက ရိက္ခာဆန်လုံလောက်မှုရှိပြီး ဝက်ကျွေးသောဆန်ကို ချက်ပြုတ် ကျွေးမွေးသည်ဆိုသည်မှာ မှန်ကန်မှုမရှိကြောင်း၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်း သူများကို သတ်မှတ်ရိက္ခာနှုန်းထားများအတိုင်း အပြည့်အဝချက်ပြုတ် ကျွေးမွေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အကျဉ်းသားများ စားသုံးမည့်ဆန်ကို အဖွဲ့ဖြင့် စနစ်တကျ တင်ဒါခေါ်ယူပြီး တင်ဒါအောင်မြင်သော ကုမ္ပဏီမှ ဆန်လာပို့ပါက ရိက္ခာဆန်လက်ခံရေးအဖွဲ့ဖြင့် စနစ်တကျ စိစစ်လက်ခံ ပြီးမှ ချက်ပြုတ်ကျွေးမွေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

မကွေးဗဟိုအကျဉ်းထောင်တွင် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများအား ဝက်ကျွေးသည့်ဆန်များ ချက်ပြုတ်ကျွေးနေသည်ဟူသည့် DVB TV News Facebook Page ၏ ရေးသားဖော်ပြမှုသည် ဌာန၏ဂုဏ်သိက္ခာ ထိခိုက်စေလိုသည့်သဘောဖြင့် မဟုတ်မမှန်လိမ်ညာရေးသားထားခြင်း ဖြစ်သည့်အပြင် ပြည်သူ့လူထု ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေရန် အဖျက် အမှောင်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှေရည်

၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသစ်တောများနေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောများနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး အကြောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကျင်းပလျက်ရှိ

ဦးစွာ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူက ယခုကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောများနေ့ အခမ်းအနားသည် ကမ္ဘာ့လူသားများအတွက် စားဝတ်နေရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် မရှိမဖြစ်အရေးပါသည့် သစ်တောများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် နှိုးဆော်သည့် အနေဖြင့် နှစ်စဉ်လှုံ့ဆော်ရေးဆောင်ပုဒ်များ ချမှတ်ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ်၏ဆောင်ပုဒ်သည် “Forest and Innovation: New Solutions for a Better World - ကမ္ဘာမြေ ပိုမိုကောင်းမွန်ဖို့ သစ်တောများကို ခေတ်မီနည်းဖြင့်ထိန်း



သိမ်းစို့”ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်၏ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ သစ်တောဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သဘာဝသယံဇာတနှင့် သစ်တောထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် သစ်တောသုတေသနလုပ်ငန်းများစသည့် လုပ်ငန်းများတွင် IT နည်းပညာများ၊ GIS နည်းပညာများ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းနည်းပညာများ စသည့်ခေတ်မီနည်းစနစ်များ၊ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများဖြင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ယနေ့အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ သစ်တောကဏ္ဍ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးအတွက် သစ်တောဦးစီးဌာနက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆန်းစစ်လေ့လာတင်ပြခြင်း၊ ပါရဂူဘွဲ့ရလူငယ်များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ အတွေ့အကြုံပြည့်ဝသည့် အရာရှိကြီးများ၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့ရ လူငယ်ပညာရှင်များ၊ သစ်တောကဏ္ဍဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ ပါဝင်သည့် စကားပိုင်းများကျင်းပခြင်း၊ သစ်တောဦးစီးဌာနရှိ လုပ်ငန်းများမှ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းဆိုင်ရာပုံစံတစ်ခုဖြင့် တင်ပြသွားမည်

ဖြစ်ပြီး တင်ပြမှုများအပေါ် တက်ရောက်လာကြသည့် ဦးစီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တက်ရောက်သူများက ပိုင်းဝန်းအကြံပြု၍ ထိရောက်သည့် ဆွေးနွေးချက်များပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသောင်းနိုင်ဦးက ၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောများနေ့အတွက် “Forest and Innovation: New Solutions for a Better World - ကမ္ဘာမြေ ပိုမိုကောင်းမွန်ဖို့

သစ်တောများကို ခေတ်မီနည်းဖြင့် ထိန်းသိမ်းစို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် keynote presentation တင်ပြ၍ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သစ်တောများနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဗီဒီယိုကို ပြသသည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောကဏ္ဍ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပါရဂူဘွဲ့ရလူငယ်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆန်းစစ်လေ့လာတင်ပြမှုများအပေါ် အတွေ့အကြုံပြည့်ဝသည့်အရာရှိကြီးများ၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့ရလူငယ်များ၊ သစ်တောကဏ္ဍဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများပါဝင်သည့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ သတ္တုရေးရာနှင့် သစ်တော/ပတ်ဝန်းကျင်ရေးရာ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၁၃)ကြိမ်မြောက် နျူကလီးယားနည်းပညာအခြေခံသည့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဖိုရမ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၇၅ နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်

ဆိုချီ မတ် ၂၅

(၁၃)ကြိမ်မြောက် နျူကလီးယား နည်းပညာအခြေခံသည့် ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဖိုရမ် (၂၀၂၄) (XIII International Forum ATOMEXPO 2024) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဆိုချီမြို့၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အဆိုပါဖိုရမ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံ အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၇၅ နိုင်ငံမှ အစိုးရအဖွဲ့များ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ နျူကလီးယားဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲတွင် Rosatom ၏ Director General ဖြစ်သူ Alexey Likhachev က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဖိုရမ်ကိုဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် အဆိုပါဖိုရမ်၏ မျက်နှာစုံညီအစည်း

အဝေးကို “Empowering Clean Future” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ယင်းဖိုရမ်၏ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးနှင့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲများတွင် နျူကလီးယားစွမ်းအင်အခြေခံသည့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ၊ ကာဗွန်ထုတ်လွှတ်မှု လျော့ကျရေး အစီအစဉ်များ၊ စဉ်ဆက်မပြတ် စွမ်းအင်ရရှိရေး၊ ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်နှင့် နျူကလီးယားစွမ်းအင်မျိုးဆက် သဟဇာတဖြစ်မှု၊ Atomic Energy ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ အသုံးပြုခြင်းဆိုင်ရာများ၊ နျူကလီးယားနည်းပညာများနှင့် ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် အသုံးပြုဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နျူကလီးယားနည်းပညာကို သုတေသနလုပ်ငန်းများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းစသည့် ကဏ္ဍများတွင် အသုံးပြုမှုအခြေအနေများ၊ စွမ်းအင်များကို အကျိုးရှိရှိ ထိရောက်စွာ ထုတ်လုပ်မှုများ၊ နျူကလီးယားနည်းပညာ၏ လူသားနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်အပေါ် မထိခိုက်စေဘဲ အကျိုးပြုမှုများ၊ လျှပ်စစ်



ဓာတ်အားနှင့် စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများအပြင် အခြားတီထွင်ဆန်းသစ်မှု အခြေအနေများနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ နျူကလီးယား စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်နယ်ပယ်များ၏ နောက်ဆုံးပေါ်အောင်မြင်မှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ဖိုရမ်၌ နျူကလီးယား နည်းပညာအခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ခေတ်မီပြခန်းများနှင့်

ပုံစံငယ်များ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ စက်မှုလုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကဏ္ဍ၊ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ၊ သိပ္ပံပညာကဏ္ဍနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများနှင့် Generation IV နျူကလီးယား နည်းပညာများကို မိတ်ဆက်ခင်းကျင်းပြသထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများအား ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချ

ဟိုပုံး မတ် ၂၅

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများအား အခြေခံပညာ အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းအဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းတို့တွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးလျက်ရှိသည်။



ဟိုပုံးမြို့နယ်၌ အခြေခံပညာ(ထက်၊ လယ်၊ မူ)အဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းဆွေးနွေးပို့ချခြင်းမှာ ဟိုပုံးမြို့နယ်အတွင်း အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းအဆင့်ရှိ ဆရာ ဆရာမများအား သင်ကြားမည့်ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ခန်းစာများ ဆွေးနွေးပေးခြင်းဖြင့် ဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြားမှု စွမ်းရည်မြှင့်မားလာပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ နားလည်မှုစွမ်းရည်သည်လည်း ပိုမိုမြင့်မားလာစေရန် ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဟိုပုံးမြို့နယ်တွင် အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် မူလတန်းအဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းကို အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးလျက်ရှိပြီး အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ဘာသာရပ်စွမ်းရည်မြှင့်သင်တန်းကို အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးလျက်ရှိသည်။

ဆွေးနွေးပို့ချ

အဆိုပါသင်တန်းကို မတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး ဟိုပုံးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘာသာရပ်အလိုက် တတ်ကျွမ်းသော ဆရာ ဆရာမများက ဆွေးနွေးပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပအိုဝ်းဒေသ(ပြန်/ဆက်)

ညောင်ရွှေမြို့နယ်ရှိ သမဝါယမလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ညောင်ရွှေ မတ် ၂၅

ရှမ်းပြည်နယ် ညောင်ရွှေမြို့နယ် စိုက်ပျိုးကျေးရွာရှိ မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုပိုင် စိုက်ပျိုးရေးခြံတွင် ဗေဒသဘာဝမြေဩဇာ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု၊ ဒေသနွားမွေးမြူထားရှိမှုနှင့် မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုပိုင်ဆီစက်မှ စားသုံးဆီကြိတ်ခွဲနေမှုတို့ကို ပြည်နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အမှုဆောင်များအား အသင်းလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်မိုးတင့်သည် ညောင်ရွှေမြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံးခန်းမတွင် သမဝါယမဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး သမဝါယမအသင်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၌ ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၅
ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၌ ကင်းထောက် လူငယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂၃ ရက်က မင်းမေလမ်းရှိ MCC ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကင်းထောက် လူငယ်များက “ပြည်သူ့အတွက် အစဉ်သင့်” သီချင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြု သီဆိုပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံလူငယ် ရေးရာဗဟိုကော်မတီအတွင်းရေး မှူးအားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစင်မင်းထက်က ဂုဏ်ပြုအမှာ စကားပြောကြားသည်။

မှတ်တမ်းပြသ ဆက်လက်၍ ကင်းထောက် သမိုင်းကြောင်း စီဒီယိုမှတ်တမ်း နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီက ကြီးမှူး၍ ကင်းထောက်နည်းပြ သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု မှတ်တမ်းတို့ကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံသဘင်



အစည်းအရုံးမှ လူငယ်များက ကင်းထောက် လူငယ်များကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် “လူငယ် အင်အား စွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံ ဂုဏ်ရောင် အလင်းဆောင်အံ့” သရုပ်ဖော် ကကွက်ဖြင့်လည်း ကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီး အားကစားဆပ် ကော်မတီမှ လူငယ်များက Fitness Dance သရုပ်ပြသခြင်း ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့သိုင်း အားကစားအဖွဲ့မှ လူငယ်များက ရိုးရာသိုင်း အခြေခံသရုပ်ပြသခြင်း တို့ဖြင့် တင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ကင်းထောက် လူငယ်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် အတွက် အခြေခံပညာကျောင်း များသို့ အလှူငွေကျပ် ၅၆၀၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ဝန်ကြီး ချုပ်၏ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာန

ချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း နှင့်ဇနီး၊ အားကစားနှင့် လူငယ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ကင်းထောက်ဝတ်စုံ များ၊ မြန်မာ့ကင်းထောက်လက်စွဲ စာအုပ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ အလိုက် သရုပ်ပြတင်ဆက်ခဲ့ကြ သူများကို ဂုဏ်ပြုဆုငွေနှင့် မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်သည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီး လူငယ် ရေးရာကော်မတီကကြီးမှူးကျင်းပသည့်ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၂၅ ရက်က သန်လျင်အထက(၁) ရတနာ ရှင်းသန်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ သန်လျင်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်လူငယ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သိုက်ဝင်းက ဂုဏ်ပြု ဆုငွေနှင့် ထောက်ပံ့ငွေ ပေးအပ်စဉ်။ တင်ဝင်းတင်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၅
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက စည်ပင်လမ်းရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း နဝရတ် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကင်းထောက်လူငယ်များက “ပြည်သူ့အတွက် အစဉ်သင့်” သီချင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြုသီဆိုကာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး ကင်းထောက်သမိုင်းကြောင်း စီဒီယိုမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။

ထို့နောက် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းနိုင်က ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းသို့ အလှူငွေကျပ် နှစ်သိန်းကို လှူဒါန်း ပေးအပ်သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက စည်ပင်လမ်းရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း နဝရတ် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အင်းစိန်ခရိုင် ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၅
ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး အင်းစိန်ခရိုင် လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အင်းစိန်ခရိုင်ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း မုဒိတာခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

ထို့နောက် ခရိုင်လူငယ်ရေးရာ



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်ခရိုင် လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာ ကော်မတီမှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အင်းစိန်ခရိုင်ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း မုဒိတာခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အကျဉ်း Video Clip အား ပြသ သည်။

ယင်းနောက် လှိုင်သာယာ (အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနမှ တိုက်ကွမ်ဒိုစွမ်းရည်ပြသ ပြီး လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ် မြန်မာ့သိုင်းအဖွဲ့က မြန်မာ့သိုင်းစွမ်းရည် ပြသ၍ အမှတ်(၂)အခြေခံပညာ အထက် တန်းကျောင်းမှ ကင်းထောက် လူငယ်များက “ကင်းထောက် များရဲ့ ရှေ့သို့ခြေလှမ်း” သီချင်း ဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေသည်။

ဉာဏ်ဟိန်း

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည် စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေ

○ ကမ္ဘာ့ဖလားမှ သက်ဟိန်းစိုး၊ ဇွဲခန့်မင်း၊ ခွန်ကျော်ဇင်ဟိန်း (ရှမ်းယူနိုက် တက်)၊ အလယ်တန်း - ရန်နိုင်ဦး၊ ဇော်ဝင်းသိန်း(ရန်ကုန် ယူနိုက်တက်)၊ ကျော်မင်းဦး(PDRM-မလေးရှား)၊ နေမိုးနိုင် (ဟံသာဝတီ)၊ လွင်မိုးအောင်(Rayong-ထိုင်း)၊ ဟိန်းထက် အောင်(နီဂျီရီဆီဘီလန်-မလေးရှား)၊ ရှေ့တန်း - အောင်သူ (အူထိုင်းထာနီ-ထိုင်း)၊ မောင်မောင်လွင်(လမ်းဖွန်ဝါရီယာ- ထိုင်း)၊ အောင်ကောင်းမာန် (နာခွန်ရတ်ချာစီမာ-ထိုင်း)၊ ဥက္ကဋ္ဌ(ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)တို့ ပါဝင်သည်။

ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စုကိုးခုခွဲ၍ ကျင်းပလျက် ရှိပြီး ပထမအကျော့အပြီးတွင် အုပ်စု(က)၌ ကာတာအသင်း က ကိုးမှတ်၊ အိန္ဒိယအသင်းက လေးမှတ်၊ ကူဝိတ်အသင်းက သုံးမှတ်၊ အာဖဂန်နစ္စတန်အသင်းက တစ်မှတ်၊ အုပ်စု(ခ)၌ ဂျပန်အသင်းက ကိုးမှတ်၊ ဆီးရီးယားအသင်းက လေးမှတ်၊ မြောက်ကိုရီးယားအသင်းက သုံးမှတ်၊ မြန်မာအသင်းက တစ်မှတ်၊ အုပ်စု(ဂ)၌ တောင်ကိုရီးယားအသင်းက ခုနစ်မှတ်၊ ထိုင်းအသင်းနှင့် တရုတ်အသင်းက လေးမှတ်စီ၊ စင်ကာပူ

အသင်းက တစ်မှတ်၊ အုပ်စု(ဃ)၌ အိုမန်အသင်း၊ ကာဂျစ္စတန် အသင်းနှင့် မလေးရှားအသင်းက ခြောက်မှတ်စီ၊ တရုတ် အသင်းက သုံးပွဲစလုံးရှုံးနိမ့်ကာ အမှတ်မရသေး၊ အုပ်စု(င)၌ အီရန်အသင်းနှင့် ဥဘောက်ကစ္စတန်အသင်းက ခုနစ်မှတ်စီ၊ ဟောင်ကောင်အသင်းနှင့် တာ့ခ်မင်နစ္စတန်အသင်းက တစ်မှတ်စီ၊ အုပ်စု(စ)၌ အီရတ်အသင်းက ကိုးမှတ်၊ အင်ဒိုနီးရှား အသင်းက လေးမှတ်၊ ဗီယက်နမ်အသင်းက သုံးမှတ်၊ ဖိလစ်ပိုင် အသင်းက တစ်မှတ်၊ အုပ်စု(ဆ)၌ ဆော်ဒီအာရေဗျအသင်းက ကိုးမှတ်၊ တာဂျစ် ကစ္စတန်အသင်းနှင့် ဂျော်ဒန်အသင်းက လေးမှတ်စီ၊ ပါကစ္စတန်အသင်းက သုံးပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်မရသေး၊ အုပ်စု(ဇ)၌ ယူအေအီးအသင်းက ကိုးမှတ်၊ ဘာရိန်းအသင်းက ခြောက်မှတ်၊ ယီမင်အသင်းက သုံးမှတ်၊ နီပေါအသင်းက သုံးပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်မရသေး၊ အုပ်စု(ဈ) ၌ ဩစတြေးလျအသင်းက ကိုးမှတ်၊ ပါလက်စတိုင်းအသင်းက လေးမှတ်၊ လက်ဘနွန်အသင်းက နှစ်မှတ်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် အသင်းက တစ်မှတ် ရရှိထားသည်။

သတင်း - ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ - MFF

● ကျော့ဖုံးမှ “သင်္ကြန်ကာလမှာ အသုံးပြုကြမယ့် အတာအိုးတွေကို တပ်ကြီးရွာက အများဆုံး ထုတ်လုပ်ရောင်းချပါတယ်။ ဒီနေ့ဦးကာလ မှာတော့ သင်္ကြန်အတာအိုးတွေအပြင် မြောင်မြို့နယ် နဘက်ရွာနဲ့ စဉ့်ကူးမြို့နယ် ခတ်သင်ကျေးရွာတွေကထွက်တဲ့သောက်ရေ အိုးတွေလည်း ဈေးကွက်ထဲကို ဝင်လာကြ တယ်။ နှစ်သစ်ကူးကာလမှာ မြန်မာလူမျိုး တွေအနေနဲ့ လူ့ပြည်ကို ဆင်းလာတဲ့ သင်္ကြာမင်းကို နေ့နံ ခုနစ်မျိုးပါတဲ့ အညွန့် ပန်းနဲ့ အတာအိုးထဲမှာထည့်ပြီး ရိုးရာဓလေ့ အဖြစ် လှူဒါန်းကြည့်ကြတယ်။ ဒါ့အပြင် နှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့မှာလည်း ပရိတ်အိုးအဖြစ် အသုံးပြုလေ့ရှိကြတဲ့အတွက် သင်္ကြန်ကာလ မှာ အတာအိုးတွေ ရောင်းအကောင်းဆုံးပါပဲ။ ဒါကြောင့် အိုးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူတွေက

ဒီသင်္ကြန်ကာလအတွက် အတာအိုးတွေကို ကြိုတင်ပြီး ထုတ်လုပ်ထားကြတာပါ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါ အိုးလုပ်ငန်းကို မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း၌ အမရပူမြို့နယ်၊ စဉ့်ကူး မြို့နယ်၊ မြင်းခြံမြို့နယ်၊ မတ္တရာမြို့နယ်များ နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့နယ် များတွင် မိရိုးဖလာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် အဓိကထုတ်လုပ်ကာ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ် လက်မှုပညာရပ်ကို မပျောက် ကွယ်စေရန် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လုပ်ကိုင် လျက်ရှိပြီး ထွက်ရှိလာသည့် အိုးများကို ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းမှတစ်ဆင့် မန္တလေးမြို့ သို့ အများဆုံး တင်ပို့ရောင်းချကြသည့်အပြင် ခန္တီး၊ မော်လိုက်၊ ဟုမ္မလင်းနှင့် ပုဂံ-ညောင်ဦး မြို့နယ်များသို့လည်း တင်ပို့ရောင်းချလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

မောင်အေးချမ်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

မထိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမရှိသည့် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်သည့် ဘက်စုံပညာရေး စနစ်ကို ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၁၀၃)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲအဖြစ် မြန်မာအသင်း ဆီးရီးယားနှင့် အဝေးကွင်းကစားရမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလား အာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့် ခြေစစ်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ် (၄)ကို မတ် ၂၆ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အဝေးကွင်းကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ရမှတ်ရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေ

ဆီးရီးယားအသင်းသည် အိမ်ကွင်းပွဲများကို ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ လက်ခံကစားလျက်ရှိပြီး မြန်မာအသင်းနှင့်ပွဲကို ဒေသစံတော်ချိန် ၂၁ နာရီ (မြန်မာစံတော်ချိန် မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲ) တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် မတ် ၂၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၌ ကစားသည့် ပထမအကျော့ပွဲတွင် တစ်ဂိုးစီသာရေကျခဲ့သဖြင့် အဝေးကွင်းပွဲတွင်လည်း ရမှတ်ရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနည်းပြချုပ် ဖိုက်အွန်ဘိုင်နာသည် ဆီးရီးယားအသင်းနှင့် အဝေးကွင်းပွဲအတွက် ကစားသမား ၂၂ ဦး ခေါ်ဆောင်သွားပြီး ဂိုးသမား-ကျော်ဇင်ဖြိုး (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ပြည့်ဖြိုးအောင်၊ ဆန်းဆက်နိုင် (ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်)၊ နောက်တန်း-ဟိန်းဇေယျာလင်း၊ ဒေးဗစ်ထန် (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ကောင်းထက်ပိုင်၊ ငြိမ်းချမ်း (Dagon Port)၊ ဟိန်းဖြိုးဝင်း (ရတ်ချာဘူရီ-ထိုင်း)၊ စိုးမိုးကျော် (ဖန္ဒမ်းပင်ခရောင်း-ကမ္ဘောဒီးယား)၊ စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



သင်္ကြန်အတာအိုးများ မန္တလေးဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်လာကာ အရောင်းအဝယ်များ ကောင်းနေ

မန္တလေး မတ် ၂၅

နှစ်သစ်ကူးသင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလအတွင်း အသုံးပြုရန် ရောင်းချမည့်အတာအိုးများ မန္တလေးဈေးကွက်သို့ မတ်လဆန်းပိုင်းမှ စတင်ဝင်ရောက်လာပြီး လက်လီလက်ကား ဖြန့်ချိရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ အရောင်းအဝယ်များ ကောင်းမွန်နေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သင်္ကြန်အတာအိုးများကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

အမရပူရမြို့နယ် တပ်ကြီးကျေးရွာနှင့် မတ္တရာမြို့နယ် စကျင်ကျေးရွာများမှ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ကာ မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း၌ အိုးအမျိုးအစားအလိုက် တစ်အိုးလျှင် လက်လီဈေးနှုန်း ကျပ် ၈၀၀ မှ ကျပ် ၁၂၀၀၊ လက်ကားဈေးနှုန်း ကျပ် ၆၀၀ မှ ကျပ် ၇၀၀ ဈေးများဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း “ရွှေညောင်ပင်အိုးဆိုင်” အိုးရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းပိုင်ရှင် ဒေါ်တင်မာနွယ်က ပြောသည်။ စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၅ သို့ ၉



ယနေ့ ဖတ်စရာ

ဘရာဇီးနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့်

လူ ၂၃ ဦးသေဆုံးပြီး ၅၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်မဲ့ဖြစ်



စာမျက်နှာ » ၁၃

မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဘုရင့်နောင်ဆိပ်ကမ်း၌ စစ်တွေမြို့သို့

ပို့ဆောင်မည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ



စာမျက်နှာ » ၁၄

မကွေးထောင်တွင် အကျဉ်းသားများကို ဝက်ကျေးသည့်ဆန်များ ချက်ကျွေးနေသည်ဟု မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံရေးသား

စာမျက်နှာ » ၁၅

လွယ်ဂျယ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

စာမျက်နှာ » ၁၈